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Na vozenie pneumatík vo fúriku na našich 
hašičov nikto nemal

2 900. vyrocie prvej písomnej zmienky o obci

Po obsahu 23 kotlov sa len zaprášilo
V amfiteátri v Jaslovských Bohuniciach sa   
konal 29. júna 2013 už 3. ročník Gulášovej 
pohody, ktorá je medzi ľuďmi obľúbená. 
Svedčí o tom aj fakt, že bolo prihlásených až 23 
súťažných družstiev. Dokonca malo zastúpenie 
aj zahraničie. Traja mladí Angličania chceli 
tromfnúť Slovákov vo varení guláša. Odvahu 
teda mali – ale víťazstvo zostalo predsa len 
na Slovensku a dokonca na domácej pôde. 
Podujatie navštívilo okolo tisíc ľudí a obsah 
23 kotlov zmizol ako mávnutím čarovného 
prútika. Vôňu guláša bolo cítiť až na námestí 
pri kostole. Čakanie na bublajúci obsah kotlov 
spríjemňoval pohodový spev Plastik Dua.  
A aby sa skrátil čas, súťažilo sa. V jedení 
chleba s masťou a cibuľou, pití piva, chlapi sa 
pretláčali, ale aj preťahovali lanom. Do vozenia 
pneumatík na fúriku sa dokonca zapojili aj 
porotcovia. Deti si mohli požičať bicykle, 
poskákať si na trampolíne alebo nafukovacom 

hrade. Hlavným rozhodcom bol Martin 
Kovarský - šéfkuchár v rakúskom hoteli 
Kaprun. Mal pri sebe ešte ďalších 3 rozhodcov 
od fachu. A ako sami priznali – mali to ťažké 
pri určení víťaza. Ale prvé mohlo byť len jedno 
družstvo a tým sa stali poľovníci pod vedením 
Jožka Bullu – ktorý to mal napísané aj na 
zástere “Ich bin der Boss”. Okrem cien, ktoré 
venovala obec – každé zúčastnené družstvo 
dostalo súdok piva – hlavný rozhodca udeľoval 
aj svoju cenu – víkendový pobyt v hoteli 
Kaprun. Dôležitejší ako trofeje je však pocit  
z vydareného popoludnia. Podujatie by sme si 
chceli o rok zopakovať. 
Fotogalériu z podujatia nájdete na : http://www.
jaslovskebohunice.sk/sk/Obec/Fotogalerie/
Rok-2013/3-rocnik-Gulasovej-pohody.html 

 - BH -
Foto: BH 

Jediní neslovenskí účastníci súťaže

Súťaž v jedení chleba s cibuľou

Tento usmievavý súboj skončil nerozhodne Čarovanie pri kotloch bolo veľké Víťazí si kráčajú po ocenenie

Hodnotenie bolo ťažké
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Čarovanie pri kotloch bolo veľké Víťazí si kráčajú po ocenenie

Hodnotenie bolo ťažké

eDITorIál

Dátum v kalendári neomylne ukazuje, 
že leto je už za nami. Spomienky na 
dovolenku blednú, meníme šatník. Je to 
také príznačné. Odchádza čas, keď slnko, 
voda, prázdniny navodzujú v nás pocit 
nejakej väčšej voľnosti a bezstarostnosti. 
Aspoň naoko. Lebo byrokratická a štátna 
mašinéria, ktorá nás núti vyrábať papiere 
pre papiere, nikdy nespí.
Od 1. 7. máme v platnosti novelu zákona 
o verejnom obstarávaní, ktorá nám 
mala priniesť zjednodušenie. Mala, ale 
nepriniesla. A tak sa boríme so zákonom, 
ktorý nám zas niečo prikázal a my sa to 
snažíme splniť čo najlepšie. 
V auguste sme už dostali aj prvú poštu, 
ktorá sa týka novembrových volieb do 
vyšších územných celkov. A k tomu sme 
chceli stihnúť termín otvorenia materskej 
školy, naháňať termín dokončenia prác 
v základnej škole, čističke odpadových 
vôd.  Rozbehlo sa viacero verejných 
obstarávaní.
Takže žiadne prázdniny alebo nejaký 
väčší pokoj.  
Ešte aj naši občania nám pripravujú rušné 
chvíle. Niekto odíde z domu na dlhší čas 
a nechá pustený závlahový vodovod. 
Veď sa to neplatí, nech voda tečie. 
A potom musíme riešiť, koho zavolať, že 
voda už tečie aj pod domy jeho susedov. 
O neustálej pohotovosti kvôli kanalizácii 
ani nevravím. Sme veľmi zlomyseľní alebo 
ľahostajní. Pracovníci z fi rmy SEZAKO 
museli na prečerpávacej stanici na 
Panských dieloch rozbíjať železnou tyčou 
to, čo sa tam nazberalo z odpadových 
kanalizácií z domov, ktoré tam stoja 
najviac 3-4 roky. Obdobná situácia je aj 
na prečerpávacej stanici v Paderovciach. 
Nepomáha upozorňovanie, že kanalizácia 
nie je odpadkový kôš. Chceli by sme 
všetko, ale nie sme ochotní dodržiavať 
základné pravidlá. Chceli by sme sa 
podieľať na riadení obce – virtuálne, cez 
počítač, ale nie sme ochotní prísť pomôcť 
poriadiť materskú školu, do ktorej chodia 
naše deti.   
Okrem bežných povinností nás o chvíľu 
čaká príprava rozpočtu, na základe 
ktorého sa bude obec uberať a budovať 
nasledujúci rok. 
Ale predtým ešte vás všetkých pozývame 
na Michalský  hodový jarmok, ktorý 
obec pre vás pripravila. Príďte sa zabaviť, 
možno aj niečo si kúpiť, stretnúť sa so 
známymi, prehodiť pár slov. Leto je za 
nami, užime si jeseň.
známymi, prehodiť pár slov. Leto je za 
nami, užime si jeseň.

Ľaliovník skrášli námestie
Konečne dostáva námestie  svoju konečnú 
podobu. Chýbajú ešte terénne úpravy, zasiať 
trávu, zasadiť trvalky a bude hotovo. Aby 
bolo dielo dokonalé, zasadíme ľaliovník 
tulipánokvetý. Je to strom, ktorý sa kedysi 
nachádzal v parku pri kaštieli, a preto 
v jubilejnom roku, v roku osláv 900. výročia 
prvej písomnej zmienky o obci Jaslovské 
Bohunice, chceme zasadiť tento strom na 

námestí. 

Pochádza z východnej časti USA. Do Európy 
bol dovezený v roku 1663. Dorastá do výšky 
35 – 40 metrov, priemer kmeňa je okolo 2 m. 
Kvitne až v neskoršom veku.  V máji až júni 
vytvára tulipánovité, voňavé, oranžové kvety. 

starostka

Čakáme na stavebné povolenia
Verejné obstarávanie na niektoré stavby je 
skončené skôr ako máme vydané stavebné 
povolenie. Hneď, ako je spracovaná projektová 
dokumentácia, začíname vybavovať súťažné 
podklady  a stavebné povolenia. Ako prvé 
sú vyjadrenia dotknutých orgánov, ktoré si 
v niektorých prípadoch nechávajú  30 dňovú 
lehotu. Pri chodníkoch a cestách začína 
územné konanie a potom stavebné povolenie, 
čo trvá aj niekoľko mesiacov a to v tom lepšom 
prípade - keď sa do projektovej dokumentácie 
nezatúla čo i len maličká parcela, ktorá nie je 
vo vlastníctve obce. Potom sa doba ešte o niečo 
predĺži.  V tomto roku vybavujeme dvanásť 

stavebných povolení. Aj keď peniaze máme, 
bez povolenia stavať nemôžeme. Okrem 
toho, že by sme porušovali zákon, by nám to 
nejaký Pančucha určite zrátal. Nemusíte sa 
obávať, že by sa niečo nepostavilo. Financie 
na tieto projekty máme rozpočtované. 
Z minulosti máme v obci niekoľko stavieb, 
ktoré sa stavali bez stavebného povolenia, 
dokonca aj na cudzích pozemkoch. Patrí k 
nim detské ihrisko Lienka, vstupný objekt na 
štadióne, miestna komunikácia na Záhradnej 
ulici.  Problematický je aj odvodňovací kanál, 
kde sa vyskytli nové, závažné skutočnosti. 

- Starostka -

Aj „Dušan“ je nenahraditeľný
Práca hasičov patrí k najnáročnejším 
a najpotrebnejším povolaniam. Sú pripravení  
pomôcť v každú dennú, ale aj nočnú hodinu. 
Pri každom zásahu sa jedná o život, ale aj 
ochranu majetku. V našej obci máme dva 
dobrovoľné hasičské zbory a jeden obecný, 
ktorý je obec povinná založiť v súlade so 
zákonom č. 314/2004 Z.z. v znení neskorších 
predpisov, konkrétne § 15 ods. 1 písmeno 
b/,  ktorý ukladá obci povinnosť materiálne 
zabezpečiť akcieschopnosť zboru. Obecný 
hasičský zbor vykonáva záchranné práce pri 
požiaroch, povodniach a iných mimoriadnych 
udalostiach podľa vybavenia a schopnosti 
jednotky. O činnosti a zásahoch vás  informuje 
Ing. Petra Slivenský, ktorý je jeho predsedom, 
v Blavských novinách v prílohe Infohasič. Za 
ich dobrovoľnú prácu im patrí veľká vďaka. 
Nesmieme  a nemôžeme pritom zabudnúť aj 
na človeka, dlhoročného dobrovoľného hasiča 
z Paderoviec - Dušana Lackoviča. Počas letných 
tropických horúčav sa denne od skorých 
ranných hodín staral o zeleň. Nelenilo sa mu 
a s prebúdzajúcim sa dňom už lial vodu na 
slnkom vyprahnutú zem, aby nevyschli farebné 
záhony letničiek. No a večerné polievanie pre 
neho bolo samozrejmosťou. Okrem polievania 
ho často vídame aj pri preplachovaní 
kanalizácie a je jedno, či je piatok, sviatok alebo 

noc. „Dušanov“ s takýmto prístupom by sme 
potrebovali viac. Chcela by som sa mu aj touto 
cestou poďakovať za jeho ochotu a ústretovosť 
a vyjadriť, že si jeho robotu vysoko ceníme.

- Starostka -

Spomienka
na anjelika

3. júl 2013. Deň ako ostatné, len jeho záver bol 
smutný. Odletel anjel. 5-ročný Samko Oravec. 
V priebehu niekoľkých minút dostal krídla 
a nebolo ho. Iba drobné telíčko zostalo 
nehybne ležať pod skriňou. Zostalo po ňom 
prázdno, bolesť v srdci, vlhké oči od sĺz a veľa 
dohadov. Vinníka niet, osud to tak chcel. Slová 
útechy neexistujú, bolesť musí prebolieť. Je 
treba žiť pre rodinu, ktorá zostala. Celej rodine 
a príbuzným vyjadrujem úprimnú sústrasť. 
Samko, česť tvojej pamiatke!

- Starostka -
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Záverečný účet obce za rok 2012 schválený bez výhrad

Od posledného vydania Blavských novín 
obecné zastupiteľstvo zasadalo 1x, 17. 6. 2013, 
účasť 8 poslancov z celkového počtu 9, čo je 
88,88 %. V čase spracovávania novín sa konalo 
zasadnutie zastupiteľstva 23.9.2013, uznesenia 
budú zverejnené v čísle 4 Blavských novín.

Vzalo na vedomie:
uzn. VI/443 - kontrolu plnenia uznesení. 
uzn. VI/446 - výsledky inventarizácie majetku 
a záväzkov obce k 31.12.2012,
uzn. VI/448 - rozpočtové opatrenia  
č. 8-21/2013  prijaté starostkou obce.  

Schválilo:    
uzn. VI/444 – bez výhrad Záverečný účet obce 
a jej celoročné hospodárenie za rok 2012,
uzn. VI/445 - použitie prebytku rozpočtového 
hospodárenia za rok 2012 v sume 1451781,34 
€ na tvorbu rezervného fondu obce,
uzn. VI/447 - fyzickú likvidáciu projektovej 
dokumentácie „MK a parkovisko pri ZŠ“ 
v zostatkovej cene 6 947,12 € z dôvodu jej 
neupotrebiteľnosti,
uzn. VI/450 -  rozpočtové opatrenia č. 22/2013 
– presun rozpočt. prostriedkov v rámci 
schváleného rozpočtu kapitálových výdavkov 
na rok 2013 nasledovne:
22./ Program 6.2 z položky 717 002 na položku 
716 - 2 100 € (Rekonštrukcia telocvične  
a spojovacieho traktu ZŠ),
uzn. VI/452 - presun finančných prostriedkov 
z Rezervného fondu vo výške 100 tis.  € a ich 
použitie na kapitálové výdavky  - navýšenie 
programu 6.1 pol. 717 Nadstavba MŠ,
uzn. VI/453 - úpravu rozpočtu rok 2013 č. 4 
(viď tabuľka):
uzn. VI/455 - odkúpenie pozemku, parc.  
č 291/3, v celkovej sume 600 € z majetku Mária 
a Mgr. Miram Benedikovičovej do majetku 
obce,  

uzn. VI/456 - odkúpenie pozemku v k.ú. 
Bohunice, parc. č. 258/176 v sume 240 €   
a parc. č. 258/3 do majetku obce v sume 1.830 
€  z majetku PD J. Bohunice do majetku obce,  
uzn. VI/458 - zmluvu o zriadení vecného 
bremena na parcelách 371/1 a 372/1 v k.ú. 
Paderovce žiadateľovi Ekofit s.r.o.,   Kotešová 
– Oblazov,
uzn. VI/459 – prenájom nebytového priestoru 
na prízemí internátu v areáli Ubytovňa 
Bystríkovi Červenému, Trnava ako prípad 
hodný osobitného zreteľa, za účelom zriadenia 
nahrávacieho štúdia,    
uzn. VI/460 -  dohodu o urovnaní medzi 
Slovenskými elektrárňami, a.s., Bratislava 
a obcou  týkajúcu sa sporného majetku, 
ktorý nebol špecifikovaný v Zmluve  
o prevode privatizovaného majetku na obec 
medzi Fondom národného majetku SR ako 
prevodcom a obcou ako nadobúdateľom  
uzavretej dňa  31.10.1994,
uzn. VI/461 -  poradovník na jednoizbové 
nájomné byty: 1. Ľubica Brunczvíková,  
J. Bohunice, 2. Ingrid Bangová, J. Bohunice, 3. 
Tomáš Císar, J. Bohunice, 4. Anna Francová, 
J. Bohunice, 5. Michal Janáček, J. Bohunice, 
6. Andrej Straka, Hrahovce, 7. Magdaléna 
Bokorová, Horné Dubové, 8. Ladislav Suroviak, 
Pribiš, 9. Klaudia Kičinová, Trnava, 10. Marián 
Vojtík, Trnava, 11.Veronika Kanisová, Trnava, 
12.Petra Toroniová, Trnava, 13. Peter Fandel, 
Trnava, 14. Nataša Petrášová, Borovce, 15. 
Marek Zajíc, J. Bohunice,
uzn. VI/464 - dotáciu  5.500  € na podporu 
festivalu FestDobréBohunice 2013, 
uzn. VI/465 - pomoc obce pri organizovaní 
FestDobréBohunice 2013 v rozsahu: styčný 
dôstojník,upratovanie sociálnych zariadení 
a hasičská služba, odpustenie prenájmu 
priestorov areálu parku, parkoviska – 
neobmedzene, ubytovanie pre cca 20 osôb  
v Ubytovni na 2 noci,
uzn. VI/466 - vyplatenie 2/12 z celoročnej  

dotácie  Futbalového klubu ŠK Blava v mesiaci  
júl 2013 so zachovaním celkovej výšky dotácie 
v roku 2013.

Neschválilo:
uzn. VI/449 - rozpočtové opatrenia č. 22  
a 23/2013 – presun  rozpočt. prostriedkov 
v rámci schváleného rozpočtu kapitálových 
výdavkov na rok 2013 nasledovne:
22./ Program 6.2 z položky 717 002 na položku 
716 -2 100 € (Rekonštrukcia telocvične  
a spojovacieho traktu ZŠ)
23./ Podprogram 4.2 z položky 717 002 na 
položku 716 - 10 000 €  (Rekonštrukcia ČOV),
uzn. VI/451 - rozpočtové opatrenia č. 23/2013 
– presun rozpočt. prostriedkov v rámci 
schváleného rozpočtu kapitálových výdavkov 
na rok 2013 nasledovne:
23./ Podprogram  4.2 z položky 717 002 na 
položku 716 -10 000  €  (Rekonštrukcia ČOV),
uzn. VI/454 - odkúpenie pozemkov, v k.ú. 
Bohunice z majetku Ireny Noskovičovej,  
uzn. VI/457 - spôsob odpredaja nehnuteľného 
majetku obce v k.ú. Bohunice pozemky parc. 
č. 258/71,  
258/74, 258/76, 258/75, 258/77, žiadateľovi 
PD, J. Bohunice ako prípad hodný osobitného 
zreteľa,
uzn. VI/462 - dotáciu vo výške 6.666,- € na 
podporu festivalu FestDobréBohunice 2013, 
uzn. VI/463 - pomoc obce pri organizovaní 
FestDobréBohunice 2013 v rozsahu: styčný 
dôstojník, upratovacia a hasičská služba, 
odpustenie prenájmu priestorov, areálu parku, 
parkoviska, priľahlej lúky na parkovanie a 
rybníka neobmedzene, ubytovanie pre cca 20 
osôb v Ubytovni.
 
Uznesenia sú krátené. Zápisy v plnom znení 
nájdete na http://www.jaslovskebohunice.
sk/sk/Samosprava/Obecne-zastupitelstvo/
Zapisnice-OZ.html

-red-

Zo zasadnutí zastupiteľstva

leto sme začali všelijako „krívavo“.  Inak 
sa nedá, keď strojník kríva na zlomený prst 
a dvaja cvičenci na seknuté kríže – hold 
dvadsať už nemáme. a tak sme sa len smutne 
pozerali na termíny obvodových súťaží  
a nostalgicky zbalili béčky hadice do Carosy. 

Nejako však to leto bolo treba začať a keď 
boli starší vyradení z prevádzky, bola na rade 
naša mlaď. Skúsili sme sa do neho spolu 
s prázdninami na paderovskom detskom 
ihrisku. Predseda priniesol kotol, kamarát 

René varil guláš, a keďže to  bola akcia „hasiči 
deťom“ celé popoludnie prebiehalo v duchu 
hier, súťaží a spoločného trávenie voľného času. 
K záveru večera sa vyformovali dve futbalové 
družstvá  - starší hasič a mlaď iskričky. Hralo 
sa až do tmy, odveta za odvetou, keď už loptu 
pomaly nebolo vidno, prišiel nápad postriekať 
loptu reflexným sprejom. Pochopili sme, že 
je čas akciu ukončiť, veď prázdniny ešte len 
začínajú.
Lenže čo ďalej?  Ortéza nepustí.... O trošku 
aktivity sa nám postarala obec, keď nás 
prizývala ako dozor na kultúrne podujatia, 
ktoré sa konali v amfiteátri počas letných 
víkendov. K požiaru v Malženiciach sme 
utekali z kúpaliska a ratovali čo sa dalo, služba 
je služba... Vo chvíľach voľna sme s iskričkami 
závisti sledovali na internete súťažné úspechy 

susedov kátlovanov, aj ich boj vo finále.
Leto pominulo, bolo treba ho uzavrieť. 
Opäť prišiel rad na naše iskričky. Technické  
posledný prázdninový piatok cvičenie uzavrelo 
prázdniny.  Naučili sme sa nové uzly viazať, 
vyskúšali sme si pohyb v čiernom priestore, 
prenášanie zraneného, vysoký štart, spájanie 
hadíc s prúdnicami, hádzanie hadíc, štafeta. 
Technické cvičenie uzavrela opekačka. Deti sa 
naučili nielen založiť oheň, ale ho aj udržiavať 
tak, aby sa nešíril ďalej, didaktickú pomôcku je 
možné urobiť z čohokoľvek. 
A čo prinesie jeseň uvidíme. Ale v kalendári už 
je zopár súťaží zakrúžkovaných.

- Blažena -

Pozn.red: Článok bol doručený po uzávierke, preto 
neprešiel jazykovou úpravou

Ako „letovali“ 
paderovskí hasiči
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poZVáNKY

V dňoch  27. - 29. 9. 2013 sa budú  
v našej obci konať tradičné michalské 
hody,  ktoré sú spojením klasických 
jarmočných tradícií a cirkevnej 
oslavy nášho  patróna sv. Michala. 
Počas týchto dní budú na parkovisku 
pri základnej škole umiestnené 
hodové atrakcie – kolotoče a stánky. 

V sobotu 28.9.2013 pozývame 
všetkých na 3. ročník michalského 
hodového jarmoku. Od 14.00 
hod. na námestí pri fontáne budú 
predajné stánky s rozličným tovarom 
a občerstvením. Počas celého 
jarmoku bude na počúvanie aj do 
tanca vyhrávať hudobná skupina 
PLASTIC DUO. O 16:00 hodine ich 
vystrieda dychová hudba a vystúpi aj 
detský folklórny súbor Blavanček.
príďte  s rodinami a priateľmi na 
jaslovskobohunické hody!

V mesiaci október si uctíme našich 
seniorov. Pozývame ich  20. 10. 
2013 do Spoločenského domu PD 
Jaslovské Bonunice na „posedenie  
s dôchodcami“. 

Už po tretíkrát, 8. 11. 2013,  
rozsvietime svetielka v lampiónoch 
a lampášikoch  a vydáme sa ulicami 
našej obce v „lampiónovom 
sprievode“.

5.12.2013 – v tento deň si deti 
dobre umyjú čižmičky, aby večer do 
nich mohol priniesť sladký balíček 
mikuláš so svojím sprievodom – 
anjelmi a čertmi.

v  € 

Výdavky Schválený 
rozpočet

rozpočet po 
úprave č. 3 Ůprava č.4 rozpočet po 

úprave č.4
Bežné

2 022 557 2 035 282 - 20 000 2 015 282

Bežné školstvo
581 460 581 460 581 460

Bežné spolu *
2 604 017 2 616 742 - 20 000 2 596 742

Kapitálové *
1 660 553 2 454 653 +120 000 2 574 653

Finančné operácie*
- úvery 228 138 228 138 228 138

príjmy spolu***
4 492 708 5 299 533 +100 000 5 299 533

Úpravu rozpočtu rok 2013 č. 4 
v  €

príjmy Schválený 
rozpočet

rozpočet po 
úprave č. 3 Ůprava č.4 rozpočet po 

úprave č. 4
Bežné

4 078 745 3 927 190 3 927 190

Bežné školstvo
349 350 349 350 349 350

Bežné spolu *
4 428 095 4 276 540 4 276 540

Kapitálové *
152 887 168 893 168 893

Fin.operácie 
zostatok z MR ZŠ 0 14 574 14 574

Fin.operácie 
–prevod z RF 0    819 100 + 100 000 949 100

Finančné operácie 
spolu * 0 863 674 + 100 000 963 674

príjmy spolu***
4 580 982 5 309 107 5 309 107

Začiatkom júna dala obec opraviť betónovú plochu pred pódiom v amfiteátri. 
Práce vykonávala fy OTORM Trstín za 5.640 €.    Foto: GN
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Festival  „V Bohunicách pri kaštieli“ niesol pečať osláv 
900. výročia prvej písomnej zmienky o obci 

Oslavy našej obce, ktorými sme si pripomenuli 
900 rokov od prvej písomnej zmienky  
o Jaslovských Bohuniciach, sa konali v termíne 
od 21. do 23. júna 2013 v amfiteátri. 

Začínalo sa v piatok
V areáli základnej školy a na Námestí  
sv. Michala, kde sa od rána mohli zabaviť  
a zasúťažiť si všetky deti z našej obce na rôznych 
atrakciách, rozmanitých disciplínach, zaskákať 
na trampolínach, deti si mohli dať pomaľovať 
tvár a prišiel aj kúzelník. Večer sa preniesol do 
amfiteátra, kde sa na pódiu vystriedali kapely 
ako Polemic, Smola a Hrušky, Kabát Revival  
a do rána hral DJ Peter Valo. 

open plant a galaprogram obce 
Sobota sa niesla v znamení celodenných osláv. 
Doobeda sa tradične predstavila otvorená 
elektráreň Open Plant - to sú tvorivé dielne, 
prehliadka elektrární Bohunice, Futbalový 
turnaj o Pohár generálneho riaditeľa 
Slovenských elektrární. Celým programom 
moderátorsky sprevádzal Matej Cifra-Sajfa, 
hosťom bol superstárista Ben Cristovao. 
Večer priniesol galaprogram v réžii obce. 
Moderátorského slova sa zhostili Jarmila 
Lajčáková-Hargašová a Daniel Heriban, 
ktorí uviedli dve umelecké telesá: SĽUK  
s pásmom „Krížom-Krážom“ a Radošinské 
naivné divadlo s kabaretným programom 
„Radošinský výber“. 
Vyvrcholením celého večerného programu 
bolo prekvapenie v podobe svietiacej 900-
vky a veľkého ohňostroja. Diskotéku do rána 
zabezpečil DJ Miroslav Mirga so skupinou 
Domiband. 

Nedeľný program sa začal omšou   
Nedeľa sa niesla v slávnostnom rúchu na 
svätej omši v kostole sv. Michala za účasti 
viacerých kňazov. Naše pozvanie prijali vdp. 
František Bačík, vdp. Silvester Špankovič, vdp. 
Serafín Kavoň. Omšu celebroval biskupský 
vikár Trnavskej arcidiecézy vdp. Róbert 
Kiss v spoločnosti nášho duchovného otca 
vdp. Róberta Ondríka. Po skončení omše sa 
spoločnosť kňazov spolu s pozvanými hosťami 
presunula do Kultúrneho domu Jaslovské 
Bohunice na slávnostný obed. Po ňom 
nasledoval akt odovzdávania pamätných listov 
a spomienkových darčekov pri príležitosti 
okrúhleho výročia obce. Okolo 15. hodiny sa 
obcou niesol zvuk bubna miestneho hlásnika, 
ktorý ľuďom oznamoval blížiaci sa sprievod 
obcou. 

Slávnostný sprievod obcou
Na čele sprievodu šiel  anjel v striebornom 
rúchu držiac v ruke meč s hviezdou a váhy, 

v krojoch dievčatá niesli číslice 900 a člen 
požiarneho zboru držal v ruke erb obce. 
Za  nimi nasledoval koč. Na ňom sa viezli 
predstavitelia kedysi najváženejších ľudí obce, 
a tými   boli učiteľ, richtár a farár, ktorého na 
koči ale vystriedal krstný otec našej knihy 
Alojz Přidal. Nasledovali členovia súčasného 
i bývalého obecného zastupiteľstva, všetky 
občianske združenia v našej obci, dychová 
hudba Dubovanka a vyzdobený obecný 
traktor. Sprievod uzatvárali hasičské autá 
Paderovce a Jaslovské Bohunice, záchranná 
služba a Jazdecký klub Axa. 
Pre účastníkov sprievodu boli pripravené 3 
stanovištia s občerstvením, a to na Hlavnej 
ulici v Jaslovciach, v Bohuniciach a na 
autobusovom nástupišti. Pri nich hostitelia 
v dobových kostýmoch ponúkali výborné 
kysnuté záviny, vínko a minerálku.  Na 
bezpečnosť dozerali policajti z OO PZ Krsť knihy

Príhovor starostky Boženy Krajčovičovej
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Tlačová  správa
Dňa 4. septembra 2013 sa v Kongresovej 
sále Informačného strediska Atómovej 
elektrárne EBO v Jaslovských Bohuniciach 
uskutočnil informačný seminár pod názvom 
„Občianskoprávna zodpovednosť za jadrové 
škody – minulosť, prítomnosť a budúcnosť“.
Seminár bol zorganizovaný v spolupráci 
Združenia miest a obcí Slovenska, Združenia 
miest a obcí  región JE Jaslovské Bohunice, 
Úradu jadrového dozoru Slovenskej 
republiky, Kancelárie slovenského jadrového 
poisťovacieho poolu, Občianskej informačnej 
komisie Bohunice a Občianskej informačnej 
komisie Mochovce.
Predmetom informačného seminára bolo 
podrobné informovanie zástupcov verejnosti 
v oboch lokalitách jadrových zariadení na 
Slovensku o právnej úprave občianskoprávnej 
zodpovednosti za jadrovú škodu vrátane 
medzinárodnoprávnych východísk, aktivít 
Európskej únie smerujúcich k novej právnej 
úprave v Európe, vnútroštátnej legislatívy 
Slovenskej republiky, priblíženie činnosti 

Medzirezortnej pracovnej skupiny na prípravu 
nového zákona, systém poistného krytia 
zodpovednosti za jadrové škody, zloženie  
a práca Slovenského jadrového poisťovacieho 
poolu, ako aj uplatňovanie škodových nárokov 
a kompenzácie škôd.
Zástupcovia verejnosti, reprezentovanej 
starostami obcí a primátormi miest, 
mali možnosť získať detailné informácie  
o problematike, mali možnosť klásť otázky  
a bola im predstavená pracovná verzia návrhu 
zákona o občianskoprávnej zodpovednosti 
za jadrové škody, ako výsledok práce 
medzirezortnej pracovnej skupiny. Tento návrh 
zákona by sa už po druhýkrát v histórii mal 
dostať do medzirezortného pripomienkového 
konania v prvej polovici roku 2014.
Samospráva z jadrových regiónov prezentovala 
svoje 22 ročné úsilie o zákonné doriešenie 
občianskoprávnej zodpovednosti za jadrovú 
škodu a jej finančné krytie, poukázala na 
doteraz neriešené problémy a sporné otázky 
z pohľadu verejnosti. Prijatie predmetného 

zákona považuje za  významný  pokrok pri 
plnení oprávnených nárokov a  občianskych 
práv  z hľadiska istôt obyvateľstva.
Na seminári sa zúčastnilo  približne 100 
účastníkov,  najmä zástupcov  miest a obcí 
oboch jadrových regiónov  a tiež zástupcov 
MH SR, MŽP SR, ÚJD SR, ÚV SR, MZV SR, 
JESS a ZMOS.

Kontakt: 
Ing. remo Cicutto, 
predseda ZMO, región JE Jaslovské Bohunice
tel:   + 421 33 7765 301, 5511 735 
zmo@zmo.sk 

JUDr. martin pospíšil
Riaditeľ odboru legislatívno-právneho/ Úrad 
jadrového dozoru Slovenskej republiky/ 
Bajkalská 27, P.O.Box 24, 820 07  Bratislava 27, 
Slovenská republika
tel: 02/58221117/++421-2-58221117

-red-
Pozn.red: Článok bol doručený po uzávierke, preto 

neprešiel jazykovou úpravou

Jaslovské Bohunice. Sprievod zakončil svoju 
púť vstupom do areálu amfiteátra. Tu boli 
starostke obce odovzdané znaky našej obce - 
zástava, erb a pečať a pamätná listina. Zároveň 
sa symbolicky odovzdali dary -  chlieb, soľ  
a klasy ako symboly života. 

Krst monografie o obci
Významným momentom bol krst monografie 
o obci „V presýpaní času“. Starostka  pozvala 
na pódium troch pánov – autora obecnej 
monografie PaedDr. Jána Čápku, poslanca 
Národnej rady Slovenskej republiky Mgr. 
Alojza Přidala a spisovateľa Jozefa Junasa, kde 
spoločne pokrstili knihu zrnom z klasov. 

Bohuničania  bohuničanom
Po tomto akte už dostal priestor program 
s názvom „Bohuničania Bohuničanom“, 
v ktorom jednotlivých účinkujúcich 
predstavovali moderátori nedeľného dňa teta 
Štefka a Daniel Heriban. Vystúpili v ňom deti 
z Materskej školy, Základnej umeleckej školy 
a Základnej školy Jaslovské Bohunice, detská 
folklórna skupina Blavanček, FS Blavanka  
s pásmom „Dožinky“, charizmatický nevidomý 
spevák Marián Bango, country skupina 
N.C.Express, Bystrík and Band a mladá 
skupina Hirasis. Ich tóny zneli do neskorých 
nočných hodín. 
Na záver chceme poďakovať všetkým 

účastníkom týchto osláv, členom občianskych 
združení, ktorí v kostýmoch, krojoch  
a členských oblekoch statočne znášali horúčavy,  
malým i veľkým športovcom, policajnému 
zboru, hasičom, brigádnikom, technickému 
úseku obecného úradu za obetavosť a prácu  
a všetkým, ktorí prispeli k spokojnému 
priebehu osláv. 

- Kultúra - 
  Foto: E. Szombatová

Fotogaléria  z festivalu na našej webovej 
stránke: http://www.jaslovskebohunice.sk/sk/

Obec/Fotogalerie/Rok-2013.html  
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Skvelé  
popoludnie 
v Amfiku

V našich miestnych Blavských novinách sa určite 
všetci dočítame, aké boli výborné oslavy obce 
k 900. výročiu jej prvej písomnej zmienky. Aj 
ja s mojou rodinou sme sa osláv zúčastnili. Pod 
stolom nám krepčili nohy so Sľukom a smiali sme 
sa s Radošincami na paródiách na náš život. Ale ja 
chcem napísať celkom iný zážitok. Náš malý syn 
Matúš vystupoval spolu s kamarátmi v tom istom 
amfiteátri a na tom istom pódiu, ako títo naši 
známi slovenskí umelci. Ale začnem od začiatku:
S manželkou sme sa prisťahovali do Jaslovských 
Bohuníc v roku 2011. Predtým sme žili v Levoči 
a spolu sme tam boli aj členmi folklórneho 
súboru. Keď som  po syna Matúša chodil do školy, 
dozvedel som sa, že deti tu chodia aj do hudobnej 
školy. Čože? Tu? Na dedine? Neveril som vlastným 
ušiam. Okamžite som vybehol na I. poschodie ZŠ 
- a naozaj. Syna som prihlásil. Ale hneď nemohol 
nastúpiť, až od septembra. Počkali sme, veď to je 
jedinečná príležitosť. Byť doma a učiť sa hrať bez 
toho, aby sme cestovali do mesta. A tak  občasná  
vojna s povinnosťou, každý deň hrať domácu 
úlohu z hudobky sa  mohla u nás doma začať. 
Máme za sebou prvý rok. Toto štúdium nie je 
ľahké, ale určite píšem teraz za všetkých rodičov, 
že naše rodičovské úsilie a podpora našich detí sa 
oplatila. A tak ĎAKUJEME! Ďakujeme obci a pani 
starostke, že umožnili všetkým našim šikovným 
deťom skúsiť, ako sa hrá na takom pódiu, kde 
vystúpilo už veľa naozajstných hudobníkov. Pre 
nás rodičov to bol skvelý zážitok a mnohí z nás si 
utreli slzičku šťastia a radosti z hudobného výkonu 
svojho syna alebo dcéry. No a my po prázdninách 
veselo pokračujeme v štúdiu ďalej.
 

Za rodičov žiakov  ZUŠ  Jaslovské  Bohunice 
–  Ján  Eliaš.

Jubilejný X. Festival speváckych 
zborov a skupín seniorov

V sobotu 20. júla 2013 okresná organizácia 
JDS v Trnave pripravila v spolupráci  
s ocÚ a Zo JDS v Jaslovských Bohuniciach 
X. Festival speváckych zborov a skupín. 
Niesol sa v duchu 20.výročia  založenia 
JDS na Slovensku. Teda aj piesňou sme 
chceli osláviť túto, hlavne pre seniorov, 
významnú udalosť.

Na Festival bolo pozvaných 11 súborov 
a skupín, zúčastnilo sa ho 10 súborov: 
Blavanka z J. Bohuníc, Jesienka z Trnavy, 
Relax z Križovian, Rozmarín zo Šintavy, 
Prameň z Voderád, DFS Špačinčanka zo 
Špačiniec, Hrnčarovan z Hrnčiaroviec, 
Seniorka z Brestovian, Kátlovani z Kátloviec 
a Malženičán z Malženíc.
Skôr než zazneli prvé melódie a slová piesní, 
ktoré tak radi seniori spievajú a tým si 
pripomínajú svoju mladosť, Festival otvoril 
slávnostným príhovorom predseda OkrO 
JDS v Trnave pán Jozef Štefánek. Privítal 
vzácnych hostí – Ing. Vladimíra Krátkeho, 
prednostu ObÚ Trnava, PhDr. Ľubicu Malú 
z VÚC Trnava, starostku obce J. Bohunice 
pani Krajčovičovú, podpredsedu Ústredia 
JDS na Slovensku Ing. Igora Fabiana, 
predsedníčku KO JDS Trnava pani Margitu 
Fabiánovú, prítomných starostov obcí  
a predsedov ZO JDS a v neposlednom rade 
všetkých členov speváckych súborov.
Potom sa ujala slova pani Alena Lastovičková, 
ktorá  milým slovom predstavila všetky 
účinkujúce súbory. Festival bol rozdelený 
na dve časti. Predpoludním sa svojím 
programom predstavili členovia 5 súborov 
a po občerstvení a dobrom obede vystúpili 
členovia ostávajúcich 5 súborov. Je 
obdivuhodné, s akou chuťou a nadšením 
dokázali seniori všetkých súborov zaspievať 
svoje pripravené piesne.
Smelo môžeme konštatovať, že úroveň ich 

speváckych výkonov z roka na rok stúpa. Vo 
svojich piesňach vyjadrili lásku k slovenskej 
ľudovej piesni, lásku k vlasti i národu. 
V závere Festivalu nastúpili na javisko 
členovia všetkých účinkujúcich súborov 
a spoločne zaspievali záverečnú pieseň, 
v ktorej vyjadrili lásku k našej krásnej 
ľúbozvučnej slovenčine. Vedúci súborov 
prevzali diplomy za účasť a kyticu kvetov 
ako veľké poďakovanie im aj členom 
súborov za ich obetavosť a za to, s akým 
zanietením a radosťou dokážu zaspievať 
krásne piesne.
Predseda OkrO JDS pán J. Štefánek 
slávnostne odovzdal Ďakovný list starostke 
obce pani Krajčovičovej a predsedovi ZO 
JDS J. Bohunice pánovi Ryškovi za výbornú 
organizáciu  
a spoluprácu pri prípravách tohto 
náročného, ale milého podujatia.
Taktiež pán Ing. Fabián vo svojom 
príhovore veľmi ocenil a pochválil prácu 
súborov, ich vedúcich a vysoko ocenil prácu 
členov OkrO JDS v Trnave. M. Fabiánová 
úprimnými slovami poďakovala všetkým za 
dobre pripravenú akciu a pekný umelecký 
zážitok. Pri tejto príležitosti odovzdala 
vyznamenanie II. stupňa Okresnej 
organizácii JDS v Trnave a Ďakovný list 
predsedovi pánovi Jozefovi Štefánkovi.
Čo dodať na záver? Atmosféra tohto 
jubilejného Festivalu zanechala v každom 
zo 
zúčastnených pekné dojmy a zároveň 
priniesla nové priateľstvá. Už teraz sa 
tešíme na ďalší ročník Festivalu, kde sa opäť 
stretneme.

Mgr. Helena Císarová                                                                             
umelecká vedúca Festivalu                                                             

Jozef Štefánek
predseda OkrO JDS Trnava

„Každá pesnička kúzlo má, len keď sa s láskou spieva,
na bolesť dá ti zabudnúť, pri nej sa krásne sníva ...“

Pri príležitosti 900. výročia našej obce sme 
otvorili múzeum v priestoroch starej fary 
v Jaslovských Bohuniciach. Najskôr bolo 
potrebné dať budovu do poriadku. Obec sa 
svojpomocne  pustila do opráv, maliarske  
a natieračské práce vykonali páni Rudolf 
Ilavský a Miroslav Rolenčík, pomáhal im Emil 
Junas. Opravovala sa  strecha, renovovala 
podlaha,  opadaná omietka sa nahradila 
novou. Obec vyhlásila i brigádu, ktorej sa 

zúčastnilo zopár ústretových občanov. Touto 
cestou im ďakujeme. 
Výzvou v obecnom rozhlase sme poprosili 
ľudí o zapožičanie alebo darovanie starých 
predmetov každodenného života slúžiacich 
v starších dobách. So žiadosťou o  pomoc 
pri realizácii našej myšlienky sme oslovili 
aj Slovenské poľnohospodárske múzeum  
v Nitre, Agrokomplex - Výstavníctvo Nitra, 
štátny podnik. V obci sme privítali jeho 

pracovníkov, ktorí nám nielen zapožičali 
historické predmety, ale ich aj profesionálne 
inštalovali. Veľmi sa im páčili priestory našej 
fary s poznámkou – bolo by škoda to nevyužiť. 
V múzeu sa nachádzajú sakrálne 
expozície, predmety poľnohospodárskeho 
významu, dobová izba a výstava fotografií 
dokumentujúcich život v našej obci v časovej 
periodicite, za ktorú ďakujeme autorovi 
Marošovi Gajarskému.  

- Kultúra -

Naša obec otvorila múzeum
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V. ročník Kuklov 2013 – tak sa volala 
prehliadka mužských a ženských súborov 
zo širokého okolia Kuklova, blízkej moravy 
a, samozrejme, aj súbor BlaVaNKa  
z Jaslovských Bohuníc dostal pozvanie  na 
túto ich veľkú parádu. pozvanie prijala 
aj pani starostka Božena Krajčovičová  

s manželom. Kuklov je malebnou obcou na 
slovenskom pomoraví, teda na takzvanom 
„Záhorí“ neďaleko šaštína a Holíča, ktorá 
má 799 obyvateľov a starostom obce je pán 
štefan šimkovič, ktorý je aj členom súboru. 

Dvanásť súborov sa zišlo 3. augusta 2013 
v poľovníckom areáli, kde bolo pripravené 
všetko na „zpívání“, ako oni hovoria svojím 
dialektom. V tejto dedinke sme boli vlastne 
prvýkrát, ale s členmi zo súboru „Kuklované“ 
sme sa už stretli vlastne po tretíkrát, najskôr 
v Novej Dubnici nad Váhom, potom u nás  
v Jasl. Bohuniciach na výročnej členskej 
schôdzi Jednoty dôchodcov a u nich v Kuklove. 

Viac-menej sme sa už poznali, lebo pri tom 
zpívání sa veľmi ľahko nadväzujú kontakty  
a vytvárajú sa dobré vzťahy. 
I napriek veľkej horúčave, ktorá vládla v tú 
augustovú sobotu, nálada bola úžasná. Aj 
keď sme boli premočení do nitky, vydržali 
sme nápor horúčav poobliekaní v krojoch 
a spoločne sme si všetky súbory na konci 
vystúpenia zaspievali piesne Lásko, Bože lásko 
a Anička dušička nekašli. 
Veríme, že toto nebolo naše posledné 
stretnutie s dotyčnými súbormi a že sa v blízkej 
budúcnosti  s  niektorým stretneme v našej 
obci.

Autor : Oľga Mikušová
Foto : Danka Reháková, Kuklová

Zejdzime sa 
kamarádzi 

Hovorí slovenské príslovie. A je to pravda.  
V tomto roku sa rozsypalo vrece s oslavami. Bolo 
starostí vyše hlavy, ale to nie je ospravedlnenie. 
Všetky akcie, ktoré obec usporadúva, nám ako 
usporiadateľská služba zastrešuje B.A.S.T. klub. 
Berieme ich zrejme za takú samozrejmosť, 
že ich zástupcu sme nepozvali na oslavy 85. 
výročia organizovaného športu. Dokonca sme 
na to neprišli ani my, ale ma na to upozornili 
listom. Nebol nepríjemný, bolo z neho cítiť 
sklamanie. Viem, že ani slová ospravedlnenia 
nezmažú to, čo sa stalo. Ďalej napísali, že  
i napriek tejto nepríjemnosti sú a budú hrdí, že 
reprezentujú obec. Verím, že ešte budeme mať 
príležitosť, aby sme to napravili.

 - Starostka -

Pod lampou býva 
najväčšia tma

Predseda Národnej rady SR rozhodnutím 
č. 191/2013 Z. z. vyhlásil voľby do orgánov 
samosprávnych krajov a určil deň ich 
konania na sobotu 9. novembra 2013. 
Budeme mať dva volebné okrsky. Jeden bude 
v zasadacej miestnosti pod Poštou, nám. 
sv. Michala 334/8 – pre voličov z Bohuníc  
a Jasloviec a druhý bude v KD v Paderovciach 
– pre voličov z Paderoviec. Informácie budú 
zverejnené aj na našej webovej stránke: http://
www.jaslovskebohunice.sk/sk/Samosprava/
Volby/Volby-do-organov-samospravnych-
krajov/Volby-rok-2013.html
Do 15. 10. bude voličom doručené 
oznámenie o čase a mieste konania volieb.
Kandidáti na voľby do zastupiteľstva a na 
voľbu predsedu budú zverejnení najneskôr 
do 25. 10.
Na hlasovacom lístku na voľby predsedu 

môže volič zakrúžkovať poradové číslo iba 
jedného kandidáta. 
Na hlasovacom lístku na voľby poslancov 
zastupiteľstva môže volič zakrúžkovať 
najviac toľko poradových čísiel, koľko 
poslancov má byť v príslušnom volebnom 
obvode zvolených. (Počet poslancov, ktorý 
sa volí vo volebnom obvode bude uvedený  
na hlasovacom lístku.)
Ak v prvom kole volieb nezíska ani jeden 
z kandidátov na predsedu samosprávneho 
kraja nadpolovičnú väčšinu platných 
hlasov, vykoná sa do 14 dní druhé kolo 
volieb. Do druhého kola volieb postúpia tí 
dvaja kandidáti, ktorí získali najväčší počet 
platných hlasov v prvom kole volieb. 
Zdroj: http://www.minv.sk/?vuc13-otz 

 - BH -
 

Voľby do VÚC budú 9. novembra

Folklórna skupina Blavanka
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Škôlka otvorila deťom náručie
Na konci minulého školského roka dostalo 
veľa rodičov rozhodnutie o neprijatí ich 
dieťaťa do materskej školy. Každý bol 
sklamaný, nastalo škrípanie zubami, 
sťažnosti. ale nedalo sa inak. Živili sme 
však v nich nádej, že sa ide nadstavovať stará 
škôlka, a keď sa stihne urobiť, tak ich dieťa 
bude prijaté. ale zrejme to bola slabá náplasť 
na ranu, lebo málokto tomu veril. V kútiku 
duše zostávalo iba veriť, že firma, ktorá 
vyhrala, sa tejto práce zhostí v termíne. 

Prišiel máj a preberanie staveniska. Od samého 
začiatku bol vidieť profesionálny prístup 
firmy HANT BA a.s. so sídlom v Považskej 
Bystrici. Upozorňovali na chyby v projektovej 
dokumentácii, problémy riešili v predstihu. No 
a určite ste všetci postrehli, že pracovný ruch 
na stavbe neustával do neskorého večera ani 
cez víkend. Pracovalo sa aj počas extrémnych 
horúčav. Stavba si vyžiadala aj práce naviac 
najmä po zmene projektovej dokumentácie, 
ktorá sa týkala zmeny zdravotechniky, zmeny 
v riešení odvedenia dažďovej vody, realizácie 
vstupu, vysúšanie muriva, osadenie prídlažby 
na altánku, obloženie altánku perforovaným 
plechom, búracích prác, preklady na okná, 
izolácie proti vode, sanačné omietky a pod. 
Keď som zbadala zástupcu HANT-u na úrade 
alebo poštu od nich, vedela som, že zas je 
problém. Ale keby neboli takí nekompromisní, 
tak neviem, ako by to všetko dopadlo.
Kolaudácia prebehla 15. augusta, ešte štyri 
dni v predstihu  a bez nedorobkov. Stavba sa 
mohla začať riadiť, bolo potrebné sťahovať 
nábytok zo základnej školy. Vyhlásili sme 
teda brigádu. Zúčastnilo sa jej však iba zopár 
rodičov. Pomohli aj naši zamestnanci, učiteľky, 
upratovačky a kuchárka. Všetko, čo malo ruky 
a nohy robilo. Postieľky, hračky aj obrázky 
sú už na svojom mieste, ešte drobné úpravy 
a deti môžu prísť do novej škôlky. Terénne 
úpravy a nové chodníky by sme chceli urobiť 
cez budúcoročné prázdniny. Škôlka otvorila 
náruč, prijala všetky deti. Jej kapacita sa zvýšila 
z pôvodných 45 na 90 detí. Nadstavba stála 
približne 700 tis. €.  Ešte raz ďakujem všetkým, 
ktorí sa o to pričinili. 
 

- Starostka -

- Foto: GN, BH-  

MŠ 23. 5. 2013

MŠ 1. 7.  2013

MŠ 29. 7. 2013
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Prečelie MŠMŠ 13. 8. 2013

MŠ - vstupné schodište

MŠ - otvaranie 2. 9. 2013
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A čas sa nemusel presýpať
monografi a o obci Jaslovské Bohunice 
zachytáva známu históriu Jasloviec, 
Bohuníc a paderoviec od praveku až po 
súčasnosť v celom komplexe materiálnych, 
hospodárskych, spoločenských, politických, 
náboženských a mravných súvislostí. 

Ešte z čias, keď som pracovala ako matrikárka 
na obecnom úrade, som si pamätala časté 
návštevy pána učiteľa  PaedDr. Jána Čápku, 
ktorý sa podujal  na zostavenie tejto knihy. 
Historickú časť spracovali Mgr. Zuzana 
Rábiková a Doc. PhDr. Vladimír Rábik, PhD., 
spomienkové kapitoly a kapitolu o významných 
rodákoch spracoval Ing. Viliam Jablonický.  Za 
podklady obec v tom čase zaplatila približne 
200 tisíc korún. 
V tomto roku si pripomíname  900. výročie 
prvej písomnej zmienky o obci a už sa patrilo, 
aby sme aj my mali svoju knihu ako skoro 
všetky okolité obce. Vedela som, že materiály 
sa zberali niekoľko rokov a bola ich riadna 
kôpka. Aké bolo moje prekvapenie, keď 
okrem bezvýznamných kópií na úrade nebolo 
nič. Všetko akosi záhadne zmizlo.  Zavolala 
som pánovi Čápkovi, či mu náhodou nejaké 
podklady nezostali. Veľmi som sa potešila, keď 
mi povedal, že do roku 2004 má všetko (okrem 
fotografi í) v počítači. Bolo potrebné doplniť 
len chýbajúce roky. 
A začala namáhavá mravčia práca. Hľadali 
a kompletovali sa podklady, fotografi e, chodilo 
sa po archívoch a to všetko v dobe príprav 
osláv. Už, už to vyzeralo, že knihu sa vydať 
nepodarí, keď na obec prišiel list, ktorý  pre 
ilustráciu zverejňujeme celý.  List sa nezakladal 
na pravde a možno to bol dôvod, ktorý nás 
vzpružil. S kultúrničkami sme niekoľkokrát aj 
do tretej v noci dávali dohromady  materiály, 
vyberali a skenovali fotografi e. Na poslednú 
chvíľu sme oslovili pani učiteľku Adamovú, 
ktorá je autorkou ilustrácií knihy. To bolo 
všetko pekné, ale ešte chýbala grafi cká úprava 
a tlač. Mali sme šťastie. Stretli sme sa s veľmi 
ústretovým prístupom a kniha je na svete. 
I keď ohlasy na ňu sú dobré, určite má aj svoje 
nedostatky. 
Mne už zostáva iba úprimne poďakovať 
všetkým, ktorí sa pričinili o jej vydanie. Ak by 
som chcela menovite, tak určite by bol zoznam 
dlhý. Ďakujem.

- starostka - 

Pri listovaní starších vydaní obecných novín 
ma zaujal článok, že obec v roku 2004 robila 

náhradnú a novú  výsadbu zelene. Pri tejto 
príležitosti bolo zakúpených 2500 ks smrekov 
horských, 1000 ks smrekovcov opadavých, 
1000 ks borovíc čiernych, z listnatých stromov 
to bolo 115 ks líp, 50 ks dubov červených, 
100 ks javorov horských a 50 kusov bukov 
horských. Ďalej z článku citujem: „Takto nové 
výsadby lemujú ihriská, sídlisko, cintoríny, 
bohatšie sú parky i ďalšie verejné priestranstvá. 
Chráňme ich, aby ďalších päťdesiat až sto rokov 

krášlili našu obec a robili radosť nám i našim 
potomkom. Za ohľaduplnosť i starostlivosť sa 
nám o pár rokov odvďačia krásou i krajším 
životným prostredím.“ Článok ma zaujal, 
pretože 4815 kusov stromčekov,  je skoro 
hektár lesa. Ak pripustíme, že sadenice mohli 
byť dvojročné, tak by sa jednalo asi o 12-ročné 
porasty. Veríme, že sa nájdu ľudia, ktorí nám 
pomôžu s počítaním stromčekov.

 - Starostka -

Pomôžte 
pri inventarizácii 

stromov
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Čaká vás príjemnejšie prostredie a veľa nových titulov

obecná knižnica sídli v priestoroch budovy 
Zš.  Vďaka rozpočtu, ktorý má, má podľa jej 
čitateľov veľmi dobrý výber kníh.  Novinky 
sú objednávané v predpredaji, aby po 
ich uvedení na trh boli okamžite u nás. 
Samozrejme treba niekedy počkať istý čas, 
dokiaľ sa k nejakej knihe dostanete, lebo sa 
kupuje len jeden titul.  Tento rok štedrým 
darom prispela spoločnosť JaVYS a.s.. Za 
1000 € boli nakúpené knihy pre žiakov Zš, 
aby sme aj takouto formou u nich pestovali 
návyk k čítaniu. 

Návštevníci knižnice však vedia, že vybavenie 
nezodpovedalo celkom štandardu. Poškodené 
a deravé linoleum na podlahe, zatečené 
steny, starý nábytok a police. Preto obec  
v rozpočte pamätala aj na toto. V auguste bola 
knižnica zatvorená, aby sa vymenila podlaha, 
linoleum nahradila dlažba. Boli vymenené aj 
oba umývadlá, vodovodné batérie a obklad 
okolo nich. Vymenili sa aj stropné svietidlá 
v druhej polovici miestnosti a priestory sa 
vymaľovali. Celkovo sa investovalo cca 5,3 tis. 
€. Najprácnejšie bolo vysťahovanie a opätovné 
nasťahovanie knižnice a uloženie kníh do 
regálov. 
Chystá sa aj malá zmena prístupu do knižnice. 
Ten bude z novovybudovaného chodníka  cez 

bránku, aby nemuseli byť otvorené hlavné 
vchody do objektu školy.
V budúcom roku, pokiaľ sa nájdu finančné 
prostriedky, by sme chceli vymeniť aj police 
a nábytok. Taktiež chceme zakúpiť modul 
pre sprístupnenie katalógu kníh na webovej 
stránke obce, ktoré je možné si zapožičať. 

Knižnica je otvorená prvý utorok v mesiaci 
od 13.00 do 18.00 hod., zostávajúce utorky od 
15.00 do 18.00 hod., a v poradí druhú sobotu 
v mesiaci od 10.00 do 12.00 hod.  Zápisné na 
jeden rok pre čitateľov do 15 rokov je 0,50 €  
a nad 15 rokov 1 €.

- Text a foto: BH - 

Takto pred rokom sme písali, že v obci máme 
človeka, ktorý udáva a pomenovali sme ho 
podľa postavy Pančuchu z Hečkovho románu 
Červené víno. Ten udával vlastnú dedinu  
a nakoniec sa dedina obrátila proti nemu. 
V minulom roku sme u nás riešili udanie 
na Inšpektorát práce v Trnave kvôli stavbe 
Domu smútku, ako sme to vtedy pomenovali,  
a teraz sa ohlásila kontrola z Úradu pre verejné 
obstarávanie a znova sa týka tej istej stavby. 
Komu vadí, že sa Dom nádeje postavil?  

- starostka -

Sodíkové svetlá verejného osvetlenia na 
Hlavnej ulici Jaslovce aj Bohunice boli  
v minulom roku vymenené za osvetlenie LED. 
Porovnávali sme spotrebu v prvom polroku 
roku 2012 a 2013 a za toto obdobie nám  vyšla  
úspora 5500 kWh.  Postupne sa budeme snažiť 
v celej obci vymeniť klasické osvetlenie za 
LED-kové.

- Starostka -  

Žeby opäť  
Pančucha?

Svietime lacnejšie

Spravili sme z fontány 
odpadkový kôš

Šla som cez námestie smerom k fontáne. Na 
jej obrubníku sedelo malé dieťa a pri ňom stál 
jeho starý otec. Hádzali do vody kamene. Starý 
otec potom odišiel k najbližšiemu stromu, 
ktorý je zasadený v dlažbe a okolo neho sú 
okrasné kamene – okruhliaky. Nabral z nich 
do oboch rúk a šiel naspäť k fontáne. Vtedy 
zbadal, že prichádzam. Položil kamene na 
obrubu fontány a oprel sa na ne, aby ich prikryl.  
Bolo to dosť blízko na to, aby som počula ako 
vraví: „Počkaj, nech táto teta prejde, lebo bude 
po nás kričať ...“ Kričať by som nekričala, ale 
upozornila by som ho, aby to nerobil. Ale asi 
by to bolo zbytočné. Vedel, že robí niečo, čo sa 
nemá. Pomohlo by teda upozornenie?  
Voda vo fontáne cirkuluje v uzavretom obehu 
a je chemicky upravovaná, aby sa neusádzal 
vodný kameň. Tým, že ju znečisťujeme 
vhadzovaním odpadkov (povyťahovali sme 
okrem kameňov, banánové šupy, cigaretové 
škatuľky, ohorky z cigariet, papieriky, trávu, 
igelitové vrecká, obaly zo sladkostí, plastové 
fľaše a poháre) stráca priezračnosť, je zelená 
a špina potom zanáša filtre, ktoré sú tam 
zabudované. Ich čistenie znamená odstaviť 
fontánu na 1-2 dni. A, samozrejme, stojí to 
peniaze.

- BH -

V druhej polovici prázdnin sa koná na 
pozvanie nášho pána farára Róberta Ondríka  
v priestoroch záhrady starej fary farská 
opekačka, ktorá je vždy spojená aj s výbornou 
náladou a priateľskou atmosférou. Tento 
rok bolo súčasne sprístupnené aj obecné 
múzeum, ktoré dostalo od prítomných hostí 
a návštevníkov len samé chvály. Tí starší 
si pospomínali na časy, keď sa ešte bežne 
používali vystavené exponáty, na čo slúžili, čo 
z nich mali doma. Pre nich to boli príjemne 
oprášené spomienky.  Náš duchovný otec sa 
postaral s pomocou svojej rodiny aj o malé 
predstavenie – prvýkrát to bola milá scénka 
o zvieratkách a potrebe  naučiť sa  podeliť  
s blízkymi o to, čo máme. Brat nášho kňaza 
zahral na fujare so speváckym sprievodom 
svojej malej dcéry. Patrí veľká vďaka za ich 
čas a prípravu. Poďakovanie patrí aj ľuďom, 
ktorí prišli a nie s prázdnymi rukami, gazdiné 
priniesli svoje koláčiky, slané dobroty, chlapi 
pomáhali s nápojmi a pán Miklošovič už 
klasicky odštartoval piesne svojou heligónkou. 
Mládež a deti si tiež prišli na svoje opekaním 
špekáčikov a hrami. Nikto sa nenudil. Do 
neskorých večerných hodín sa spievalo, 
rozprávalo a bavilo. Na záver ešte raz ďakujeme 
nášmu vdp. Ondríkovi za pozvanie a krásne 
popoludnie.  

- Kultúra -

Podeľme sa s blízkymi 
o to, čo máme

Vynovené priestory knižnice
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Užili sme si leto, na aké sa nezabúda

Letné prázdniny sú časom, na ktorý sa tešia 
najmä deti. Chcú si užiť dva mesiace bez školy 
a povinností. Rodičia si želajú, aby o nich  bolo 
postarané a netrávili svoj čas iba pri televízii 
alebo počítači, a tak obec už po tretíkrát 
vyšla v ústrety a zorganizovala Denný letný 
tábor.  Trval  od 15. júla do 15. augusta  – päť 
týždňov zábavy, tvorenia,súťaženia, pohybu  
a výletov. O deti, ktorých prišlo neúrekom, 
bolo postarané kvalifikovane s už overeným 
tímom dievčat Inkou, Monikou a Emkou.   

prvý týždeň s pirátmi
Tajomstvá mora sme odkrývali prvý týždeň, 
morské tvory nám zdobili celý tábor, kto sa 
chcel stať pirátom, musel vykonať skúšku 
odvahy a zručnosti. Všetci táborníci boli 
slávnostne nalodení na pirátsku loď, ktorá 
nás zaviezla do Západoslovenského múzea  
v Trnave, kde sme hľadali poklad. Našli sme 
tam nielen ten náš, ale i mnoho ďalších. Deti 
zaujali mnohé exponáty a zvedavé otázky 
neutíchali ani po skončení exkurzie. 

Dinosvet ovládol  tábor 
Druhý týždeň herňu zaplavili dinosaury 
rôznych veľkostí  a tvarov. Na výpravu 

do praveku sme sa pripravili táborovou 
Dinoolympiádou a sadrové odliatky 
dinosaurov  si deti mohli vymaľovať   a zobrať 
na pamiatku domov, aby i mama vedela, ako 
vyzerá tyranosaurus rex či dinosaurí zub. Ranč 
pod babicou bol cieľom nášho druhého výletu. 
Malá zoo s westernovým mestečkom, detské 
ihrisko s trampolínami bolo to pravé pre naše 
deťúrence.

Je ten Indián moje dieťa?
Tretí týždeň sa niesol v znamení Indiánov. 
Vyzerať ako praví Indiáni našim táborníkom 
problém nerobilo, pestré čelenky s perami 
zvládli vyrobiť celkom sami a maľovanie na 
tvár tiež. Len rodičia sa museli lepšie prizrieť, 
aby si z tábora odviedli to správne dieťa. 

Tajomné Driny nás očarili
Spoznávať svoje okolie , zdolávať prekážky  
a niečo nové sa naučiť, to všetko sme zvládli 
pri treťom výlete do Smoleníc. Jaskyňa Driny 
nás uchvátila tajuplnou krásou a vieme už i to, 
že Driny sa nevolá podľa vynaloženej námahy, 
kým sa k nej dostanete, ale podľa ... To nech 
vám prezradia naši táborníci! Vedia toho oveľa 
viac a to i z prehliadky Smolenického zámku.

milujeme zvieratá!
Všetky deti milujú zvieratá, a preto sme sa 
štvrtý táborový týždeň venovali im. Najprv 
rybkám, tie sme vyrábali z kamienkov  a plutvy 
mali z mušieľ, na rad prišli koníky a servítková 
technika a záver tvorili magnetky v tvare 
motýľov a vtáčikov. V tomto týždni nemohol 
chýbať výlet do bratislavskej zoo. Oživili sme 
si i vedomosti o dinosauroch, keďže Dinopark 
a 3D kino s realistickým filmom o ich živote 

Pred Zapadoslovenským múzeom



patrili k najúžasnejším zážitkom a v tlame 
dinosaura sa chcel zvečniť skutočne každý 
táborník.

posledný týždeň patril obci
Povedali sme si, nech deti vedia, ako funguje 
obec, že naša starostka nie je len teta, ktorá 

im nosí sladkosti, ale má na starosti množstvo 
vecí, vyskúšali sme si i fungovanie miestneho 
rozhlasu a zahrali sme sa na tety kultúrničky  
a vyhlásili  zopár pozdravov. 

Užili sme si leto, na aké sa nezabúda. Každý 
deň sme mali kreatívne dielne, vyskúšali 

sme veľa zaujímavých techník a vyrobili 
množstvo darčekov. Športové aktivity tvorili 
základ nášho dňa. Naši táborníci majú radi 
vodu a sú skvelí plavci, čo nám dokazovali 
dvakrát za týždeň v bazéne v kaštieli,  zvládli  
i táborové olympiády, súťaže a preteky motokár.  
Trampolíny nám pracovníci obecného úradu 
postavili takpovediac pod nosom a mohli 
sme sa vyskákať do sýtosti. Každú stredu  pri 
mlyne na nás  čakali koníky z jazdeckého klubu 
Axa,  za čo sa im chceme poďakovať. A keď už 
ďakujeme, tak i miestnemu policajnému zboru 
za nápaditú prehliadku ich stanice.

Pri spomienke na všetko prežité nám hrá 
na tvári úsmev a v srdci radosť z niečoho 
vydareného a to si želáme i do budúceho 
tábora. Tešíme sa na vás Inka ,Monika a Emka.

Foto: archív OcÚ
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Teplo aj dážď sprevádzali nedeľné kultúrne podujatia

Augustové nedeľné popoludnie v strede 
mesiaca nám spríjemnilo vystúpenie dychovej 
kapely Váhovanka. Bola pekná, teplá a slnečná 
nedeľa a námestie s fontánou pripravené 

prijať priaznivcov dychovej hudby. Hudobníci 
sa rozložili v  tieni stromov a začalo sa hrať. 
Slnko sa ešte predvádzalo v plnej sile, preto si 
aj prítomní diváci  preniesli stoly a lavičky do 

chládku. Aj napriek týmto opatreniam jeden 
člen kapely skolaboval z tepla, ale záchranná 
zdravotná služba ho našťastie postavila na 
nohy. V hudobných prestávkach kapelník 
zabával prítomných  vtipmi, nálada bola 
veselá až do konca, kedy sa peknou piesňou 
Váhovanka rozlúčila. 
Kapela je známa svojím účinkovaním najmä 
v televíznom Šlágri. Vystupujú po celom 
Slovensku aj v zahraničí, najmä v Čechách. 
Nedávno oslávili 20. výročie svojho pôsobenia. 
Prajeme im veľa úspechov aj v ďalšej 
dvadsaťročnici. 
V predposlednú augustovú nedeľu  sa obcou 
niesli tóny ľudovej hudby amerického 
kontinentu. Country kapela N. C. Express 
zabávala svojimi pesničkami to málo 
fanúšikov tohto stále populárneho žánru, ktorí 
sa nedali odradiť počasím a prišli. A podľa  slov 
kapelníka Petra Szabadosa, že  „nie je umenie 
hrať pre 200, ale pre päť ľudí“, sa hralo, pršalo 
a  pod tujami  tancovalo do rytmu tých pár 
„skalných“, ktorí zostali. 
Napriek tomu, že aj takéto vie byť počasie, nám 
bolo fajn a budeme sa tešiť na ďalšie nedeľné 
popoludnia o rok.

 - Kultúra -
Foto:  Kultúra

V jeden pekný deň objavila vo svojej záhrade 
pani Jarka Holovičová balónik so srdiečkom. 
Aké bolo prekvapenie veľké, keď v ňom 
objavila svadobné oznámenie až z Viedne! 
Skrátka – dvaja ľudia  v susednom Rakúsku sa 

brali a pustili do „sveta“ toto,  pre nich dôležité, 
rozhodnutie pomocou balónikov. Že doletelo 
na Slovensko, sa mladomanželia dozvedia. 
Pani Holovičová im vďaka uvedenej spätnej 
adrese už zaslala blahoprianie k sobášu. Určite 

bude aj pre nich milým prekvapením takýto 
pozdrav a ktovie z ktorých kútov okolitého 
sveta im ešte príde. Pripájame sa aj my a želáme 
všetkým mladomanželom na celom svete veľa 
lásky a vzájomného pochopenia!        -r-

Country kapela N. C. Express Kapela Váhovanka

Nečakané prekvapenie z Rakúska



17900. vyrocie prvej písomnej zmienky o obci

Tento rok sme si pripomenuli už 65.výročie 
začiatku Slovenského národného povstania. 
Mladej generácii už pomaly táto udalosť nič 
nevraví, ale my musíme  pamätať na  položené 
životy, na ťažko vybojovanú slovenskú 
slobodu. Položením venca vo farbách 
trikolóry sme si aj my uctili padlých vojakov 
a partizánov, aj vďaka ktorým môžeme žiť náš 
slobodný život . Dvaja naši chlapci - deviataci 
– budúci vojaci položili tento veniec padlým 
vojakom na pomník. 

Text a foto: Kultúra

Nezabúdajme 
na odkaz  SNP  

Skolaudovali sme Dom nádeje  

Položenie venca k pomníku padlých

roZHlaS

Chceme napísať zopár viet o „nešťastnom“ 
obecnom rozhlase. Kopia sa totiž 
sťažnosti. Sťažujú sa mamičky malých 
detí aj dôchodcovia. Tých je viac. Niektorí 
volajú alebo osobne prídu a vyslovene si 
želajú pesničky z relácie Repete, lebo sa 
im páčia. Vyhovieme a následne  nám zasa 
niektorí vyčítajú, prečo nehráme ľudovky. 
„Zaklincujú“ to mladšie ročníky, lebo tie 
sa dožadujú niečoho modernejšieho.  
Tak sa snažíme z toho vykorčuľovať tak, 
že štýl hudby striedame. Naozaj sa nedá 
vyhovieť všetkým. A mamám, ktoré sa 
sťažujú, že im rozhlasom budíme deti, 
sa ospravedlňujeme a prosíme, aby si na 
tých pár minút zatvorili okno a strpeli 
oznamy, ktoré sa jednoducho vyhlasovať 
musia. O  rozhlas ako o každú inú vec 
sa musíme starať korigovaním opráv, ale 
za konkrétne umiestnenie vonkajších 
reproduktorov nemôžeme. Spustenie 
hudby, aby sa našla konkrétna porucha 
na vonkajšom reproduktore, nikdy 
netrvá viac ako 3-4 trojminútové piesne. 
Veríme, že sme dostatočne vysvetlili, ako 
to teda s vyhlasovaním je a ďakujeme za 
pochopenie. 

-  Kultúra -

Všetkým sa 
vyhovieť nedá

Dom nádeje (podľa kresťanskej viery  vo večný 
život po smrti), ako po novom nazývame 
dom smútku,  je po kolaudácii a vysvätený.  
Bolo týždeň do kolaudácie, keď zomrela 
babka Gécéch. Veľa ľudí ju poznalo pod 
touto prezývkou. Denne sme ju vídali ísť do 
kostola, v ktorom v dobe, keď jej to zdravie 
dovoľovalo, robila kostolníčku. Ešte pred 
smrťou hovorila, že ona bude prvá, ktorá 
bude vystretá v novom. Keďže aj chladiace 

zariadenie bolo prevádzkyschopné, povolila 
som, aby smútočný obrad bol v Dome nádeje. 
Dnes už môžem s istotou povedať,  že túto 
dominantnú stavbu sme postavili o 110 tisíc € 
lacnejšie oproti pôvodnému rozpočtu vo výške 
480 tisíc €. Stavbu sme zrealizovali za 370 tisíc 
€. Ešte musíme dokúpiť zopár drobností. Aby 
obrady, ktoré sa v ňom budú vykonávať, mali 
svoju dôstojnosť. 

 - Starostka -
Foto: GN

Pohľad  na Dom nádeje od vstupu do cintorína
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Ako  som sa stala tetou  ZUŠ-ky? Úplne  jednoducho.

Ale úplne na začiatku som bola babkou. 
Harmonika sa mi  vždy páčila a odjakživa  sa 
mi prihovárala svojimi pesničkami. Tak som 
na ňu prihlásila svoju vnučku Esterku a poctivo 
som ju vozila 2-krát do týždňa do Trnavy do 
ZUŠ-ky. Neskôr Esterka prestúpila do Bohuníc 
a v tomto kalendárnom roku ukončila 7-ročné 
štúdium.
No a ja?  Stále som si v sebe pestovala skrytú 
myšlienku: „Keby som tak mohla niekedy hrať  
s mojou vnučkou... spolu, naraz... A tak veselo, 
ako keď sa zídeme celá rodina a Esterka  
sprevádza naše ľudové pesničky.“ A tak som 
sa zapísala ako 61-ročná do ZUŠ-ky u nás  
v Jaslovských Bohuniciach - na štúdium pre 
dospelých.
Spočiatku som sledovala  prekvapené pohľady 
detí – mojich spolužiakov, ktoré ticho počúvali, 
ako mi to na tej harmonike ide. Všetci ma začali 
volať teta Štefka a ja som sa postupne medzi 
nimi aj udomácnila. Stali sme sa kamarátmi. 
Keď som ticho čakala na začiatok svojej 
hodiny a niečo sa im nevydarilo, hneď som 
ich obhajovala pred prísnou učiteľkou: ,,Veď 
sú ešte  malí, oni sa ešte stihnú veľa naučiť!“ A 
oni mi to vždy vrátili, keď som sa pomýlila pri 
hraní ja. Hneď kričali skôr, ako stihla kričať na 
mňa  učiteľka: „To nevadí teta Štefka, to sa ešte 
doma doučíte, nebojte sa, nie je  to také ťažké, 
ako sa zdá. Nie že  prestanete sem chodiť.“ A tak 
som získala pocit, že sme na tom rovnako - či 

mladí, či starí. Len treba chcieť no a potom už 
stačí  len doma veľa cvičiť a cvičiť.
Otvoril sa mi nový svet, koncerty detí ma vždy 
tešili. Nevynechala som ani jeden. Detským 
výkonom som vždy zúčastnene stískala  
v publiku palce zo všetkých síl spotená, ako 
keby som  práve hrala ja. A vždy som bola 
rada, keď sa im hranie vydarilo. Neraz ma 
na koncerte  prepadla spomienka na moje 
detstvo, keď som ako 10-ročná spievala 
sólo so spolužiačkou Gitkou, ktorá hrala na 
harmonike. Už vtedy sa mi to veľmi páčilo. 
A keď som ako študentka chodila  v Trnave 
okolo hudobnej školy, vždy som chvíľu postála 
a počúvala, aké melódie sa práve ozývajú z jej 
okien. Závidela som... Ale moja mama bola 
neoblomná. Nedovolila mi venovať sa tejto 
mojej záľube, ktorá ma neustále lákala.
A tak som využila aspoň možnosti u nás 
v Bohuniciach a mojou láskou sa stalo 
naše ochotnícke divadlo. Chvíľu som bola 
kráľovnou Runou v Radúzovi a Mahuliene, 
potom zasa Marienkou v Škriatkovi. Mala som 
už 2 deti, keď sme nacvičovali s divadelníkmi 
posledné tri predstavenia. Spomienka na tento  
veselý ochotnícky život mi už navždy zostane 
v pamäti.
V tomto roku 2013 naša obec oslavovala. 
A mne obecný úrad ponúkol konferovanie 
slávnostného nedeľného programu počas 
festivalu „Bohuničania Bohuničanom“, 

ktorého najväčšou časťou bol koncert mojich 
kamarátskych „spolužiakov“. Všetkých 
som poznala. Hneď, ako som sa obliekla do 
nášho bohunického kroja, som pochopila, 
že najväčším mojim nepriateľom v tento deň 
bude horúce slnko a topánky, v ktorých ma 
riadne začali tlačiť z tepla napuchnuté nohy. 
Doľahla na mňa strašná myšlienka: „Veď ja 
to  do večera  nevydržím.“ Ozvali sa však 
prvé tóny koncertu a všetky starosti zutekali 
z pódia a ja som konferovala spolu s mojím 
partnerom, ktorý tiež má k hudbe veľmi 
blízko, bezstarostne, s radosťou ako jedna  
z nich. A deti sa pýtali: “Ako  som to zahrala, teta 
Štefka?“ A ja som vždy odpovedala: „Výborne. 
Nepočula si, ako ti ľudia tlieskali?“ Netušila 
som, že aj na staré kolená môže človek zažiť 
také krásne chvíle medzi deťmi. Samozrejme 
radosť mi urobila aj naša vnučka Esterka, ktorá  
vystúpila s Variáciami na ľudovú pieseň na 
harmonike. Zabudla som na spotené ruky aj 
na boľavé nohy a spamätala som sa až večer, že 
veď vlastne je už koniec. 
Ja som veľmi vďačná za túto  ojedinelú 
príležitosť konferencierky a mojim želaním je, 
aby sa táto atmosféra v našom bohunickom 
amfiteátri zopakovala. Veď náš amfik je 
na  našich malých bohunických  umelcov 
pripravený, čaká...

Teta Štefka Ondrušková

Dom smútku 
je Dom nádeje

Takto citlivo uviedli svoju reč starostka obce 
pani Božena Krajčovičová a vdp. Róbert 
Ondrík pri posviacke zrekonštruovaného 
Domu smútku, ktorá sa konala vo štvrtok  

15. augusta. 
„Bolo potrebné  dať do poriadku toto pietne 
miesto, aby rozlúčky so svojími drahými 
zosnulými mohli byť vykonané dôstojne“, 
dodala starostka, ktorá po akte posvätenia 
poukazovala aj ostatné priestory tejto stavby. 
Prítomní tak mohli nazrieť okrem rozlúčkovej 
a obradnej  miestnosti do ďalšej chladiacej 
miestnosti, mraziaceho boxu, ktorý je 
uspôsobený na prípad viacerých úmrtí, do 
strojovne chladiarne, ďalšou bola miestnosť 

celebranta a miništrantov, príručný sklad  
a toalety, ktoré sú aj z vonkajšej zadnej strany 
budovy. 
Dom nádeje bol prestavaný z pôvodnej 
stavby podľa návrhu architektov Mariána  
a Blanky Remenárovcov. Vznikla tak moderná, 
reprezentačná stavba s dominantným 
preskleným priečelím kruhového tvaru  
a oceľovou vežou so zvonom. 

Foto, text: Kultúra

Pred vstúpom do Domu nádeje Vysväcovanie Domu nádeje
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Našim bývalým spolupracovníkom Ing. 
Milanovi Fitošovi a Jánovi Ondriškovi, ktorí  
sa v tomto roku rozhodli, že prácu na úrade 
zamenia za pokojnejší život na dôchodku, 
prajeme, aby si „pokojný život“ užili  
v dobrom zdraví, v dobrej kondícii, ale hlavne 
v kruhu svojej rodiny, ktorá počas ich  aktívnej 
pracovnej činnosti  bola niekedy odsúvaná 
na druhé miesto. Dnes už dôchodok nie je 
otázkou veku, a preto im želáme, aby mali 
dosť síl venovať sa ešte aj svojim koníčkom - 
jednoducho povedané užívať si vytúžené dni 
odpočinku. Občas ich stretneme, ale zdá sa, 
že tie dni až také pokojné nie sú, pretože aj 
doma sú v neustálom kolotoči. 

- Starostka -  

len ľudia, ktorí sú pri každej poruche, vedia, 
čo sú problémy s čističkou. a ona ako keby 
vedela, že je sviatok alebo víkend. Bude sa 
kaziť práve  vo voľných chvíľach. ale nemala 
by sa. Veď bola zrekonštruovaná za 15 
miliónov korún. 

Neprešlo ani 10 rokov a už nová rekonštrukcia? 
A opäť za 15 miliónov? V roku 2003 sa s veľkou 
slávou  kolaudovala čistička  za účasti ministra 
životného prostredia SR a ďalších významných 
hostí. Z článku, ktorý je uverejnený  
v obecných novinách ročník VIII., číslo 3, júl – 
december 2003 citujem: „Životnosť zariadenia 
je plánovaná na 30 rokov a plne pokryje 
rozvoj obce Jaslovské Bohunice, Malženice, 
Radošovce a Dolné Dubové“! Pritom pravda je 
taká, že skolaudovaná bola iba stavebná časť. 
Technologická časť nebola nikdy skolaudovaná 
a čistiareň bola takpovediac „nefunkčná“. 
Hneď po voľbách na začiatku roka 2011 
sa našiel občan 919, ktorý udal na životné 
prostredie do Trnavy, že čistička je nefunkčná. 
Samozrejme, prišla kontrola, ktorej výsledok 
nebol veľmi lichotivý. Dostali sme na výber: 
čističku zrekonštruovať alebo odstaviť. Druhá 
možnosť neprichádzala do úvahy, nebolo by 
sa to zvládlo ani po fyzickej, ani po finančnej 
stránke. Po rôznych peripetiách s verejným 
obstarávaním sme v tomto roku začali s jej 
rekonštrukciou. A zrazu sa začnú vynárať 
otázky. Ako je možné, že po tak krátkej dobe 
sa robí rekonštrukcia na rekonštrukciu? 
Nie je to náhodou nehospodárne narábanie  
s majetkom obce?  Vedel občan 919 aj o tom, 

že technológia nebola nikdy skolaudovaná? 
A potom začnete hľadať odpoveď v archíve. 
Porovnávate rozpočet stavby s výhernou 
ponukou, čítate stavebné denníky, zápisy 
z kontrolných dní a všetko začína do seba 
zapadať. Začínate mať prehľad. Zisťujete, že 
okrem vyschnutých stromov nebola uznaná 
žiadna reklamácia, že čerpadlá boli opravované 
na náklady obce, dokonca na náklady obce 
boli kupované aj nové,  že voda do nitrifikačnej 
nádrže sa prečerpávala cez požiarne 
hadice, že nefungovalo prevzdušňovacie 
zariadenie, nefungoval kalolis. Toto všetko 

zvyšovalo náklady na údržbu čističky, ktoré 
boli v priemere pol milióna korún ročne. 
Technologické zariadenie, ktoré nebolo ešte 
ani odpísané sa musí vyradiť. Kto je za to 
zodpovedný? Viem, že prevádzka čistiarne 
odpadových vôd je náročná. Verím, že po 
tejto rekonštrukcii ju konečne skolaudujeme. 
Nakoniec by som chcela požiadať užívateľov 
kanalizácie, aby dávali pozor  na to, čo hádžu 
do odpadu. 

 - Starostka -
Foto: GN

Prečo rekonštruujeme rekonštruovanú čističku?

Rekoštrukcia ČOV

Odišli na dôchodok

Vraj blízkosť sršnieho kráľovstva nie je 
celkom na škodu. Jeho obyvatelia skonzumujú 
obrovské množstvo hmyzu, ale to zúrivé 
bzučanie nevytvára celkom pokojnú atmosféru. 
Zvlášť, keď máte malé deti. A na našom dvore 
ich bolo neúrekom. Skúšali sme ich likvidovať  

mechanicky, ale to nepomohlo.  Pomoc mi 
ponúkli naši hasiči, ktorí hniezdo zlikvidovali 
vysoko odborne. Nuž je to tak, každý má robiť 
to, čomu rozumie. Za ich pomoc im veľmi 
pekne ďakujeme.

 - rodina Hrčková a Krajčovičová -  

Sršnie 
kráľovstvo  

Novela zákona o verejnom obstarávaní nám 
priniesla zmenu v zverejňovaní zákaziek podľa 
výšky finančného plnenia. Pokiaľ je suma 
bez DPH rovná alebo vyššia ako 1 tis. €, sme 
povinní toto zverejniť 3 pracovné dni pred tým, 
ako na zákazku vystavíme objednávku. Preto  
v úvode našej webovej stránky v menu 
vľavo hore pribudla nová záložka Verejné 
obstarávanie, kde budeme tieto údaje 
zverejňovať.
Taktiež sa tu budú zverejňovať prebiehajúce 
cenové prieskumy trhu na zákazky.
Okrem iného by sme vás chceli upozorniť  

na stránku http://www.horeblawski.eu/type/
jaslovske-bohunice/, kde sú zverejnené videá 
z niektorých našich podujatí. Na stránke 
nájdete aj videá  z podujatí v okolitých obciach. 
Budeme vkladať odkaz aj na našu webovú 
stránku, aby ste sa dostali na video aj priamo 
z nej.

Prosíme návštevníkov našej webovej stránky, 
ak by ste našli na nej chybu, alebo nefunkčný 
odkaz, oznámte nám to mailom na obec@
jaslovskebohunice.sk. 

- red -  

Čo nového na webe
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Raky v našej Blave

„Máme záhradku pri Blave. Raz som v nej 
videl zachyteného mŕtveho kapra, ktorý  sa 
nejako „živo“ pohyboval a krútil. Tak som sa 
šiel naňho pozrieť.“ Takto približne opisuje 
svoj nález raka Tibor Matovič, ktorý nám 
aj poslal jeho fotky. V Blave nad mostom  
v smere na atómku proti toku  našiel takéhoto 
„krásavca“. Hostil sa na uhynutom kaprovi.  
A nejedná sa o náhodný nález. Ako povedal 
autor fotiek, niekoľko dní predtým videl na 
tom istom úseku raka, ktorému chýbalo jedno 
klepeto. Je to potešujúci nález, lebo vraj žije len 
v čistých, pokojne tečúcich vodách. Nájde sa 
aj v rybníkoch a potokoch. Jeho potravou je 
hmyz, žaby, uhynuté živočíchy a nepohrdne 
ani vodnými rastlinami. Skrýše si hľadá  
v brehoch, v hustých spletiach koreňov stromov. 
Viac foto na http://www.jaslovskebohunice.sk/
sk/Obec/Fotogalerie/Rok-2013/Raky-v-nasej-
Blave.html. 

- BH -
Foto z mobilu: Tibor Matovič

Nepochopiteľné konanie
Pri prechádzaní z dedi-
ny na Sídlisko väčšina 
z nás používa – aj keby 
sme nemali – skrat-
ku cez školu. Niektorí 
okrem skrátenia ces-
ty však v areáli školy 
zanechávali za sebou 
viditeľné stopy – po-
prerážaný polystyrén, 
ktorým je škola zatep-
lená, rozbitý oblok, 
nápisy po stenách  
a, samozrejme, vša-
deprítomné odpadky. 
Preto obec pristúpila 
k riešeniu, ktoré by 
uspokojilo obe strany. 
Spraviť chodník pre 

chodcov poza jestvujúce oplotenie rodinných 
domov. Bola vypísaná súťaž, vybratá firma  
a práce sa mohli začať. Najprv sa plocha vyčis-
tila od náletových drevín a kríkov. Na začiat-
ku plánovaného chodníka od starého cintorí-
na stál však gaštan. Bol zdravý, pekný. Preto 
starostka rozhodla o tom, že ho nevyrúbeme  
a chodník bude odklonený. Tak to bolo ešte  
v piatok 21. 6. 2013. Potom  prišlo pondelko-
vé prekvapenie. Strom niekto počas víkendu 
podrezal motorovou pílou dookola na hĺbku 
5 cm. Bez povolenia, bez opýtania vošiel na 
cudzí pozemok a poškodil čosi, čo mu nepatrí. 
Pre strom to malo fatálne následky. Takéto me-
chanické poškodenie by malo totiž za následok 
jeho vyschnutie aj napadnutie hubami a škod-
cami. Museli sme ho vyrezať.  

Autor a foto: BH

V pondelok  8. júla sa u nás uskutočnila 
výstava exotických plazov. A nielen plazov – 
vidieť sme mohli krokodíla kajmana, veľkých 
pavúkov vtáčkarov, jaštera varana aj malé 
agamy, veľkú žabu a škorpióna. Bolo naozaj 
zaujímavé byť tak blízko veľkého škrtiča, 
koralovky jedovatej, živočíchov, ktorých by 
sme u nás videli iba vďaka návšteve  ZOO. Kto 
využil príležitosť a prišiel si pozrieť teráriá, 
nebanoval. Na všetky detské otázky ochotne 

odpovedali chovatelia, návštevníci si mohli 
pohladkať hada a niektoré deti sa nebojácne 
nechali odfotografovať s pytónom na pleciach. 
Pýtali sa aj dospelí a bolo vidieť, že majú 
väčší strach ako tí mladší. Pre spestrenie nám 
chovatelia ukázali aj zvláštne červy a cvrčky na 
kŕmenie, laboratórne myšky a potkany. 

- MR -
Foto: MR

S pytónom na pleciach

Rak riečny z Blavy

Na výstave si prišla na svoje najmä deti
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Nechajme mláďatá žiť... pre život

„Tragédia života spočíva niekedy 
v tom, že dostaneme, po čom 
túžime.“

William Somerset Maugham

Možno sa  zdajú úvodné slová trocha tvrdé, 
ale pohľad, ktorý sa nám naskytol v jedno 
júnové ráno nám ich len potvrdzuje. Šli sme 
fotiť kostol sv. Michala, cúvali sme autom kvôli 
komplexnejšiemu záberu smerom na cestičku 
k soche Sedembolestnej Panne Márii a tam 
sme to zbadali na ceste. Tým „to“ myslíme 
krásne, veľké, vyvinuté sovie mláďa myšiarky 
ušatej – ale mŕtve. Mladé myšiarky vo veku  
3 - 4 týždňov začínajú opúšťať hniezdo a týmto 
sa asi stalo, že sa ocitlo v korunách stromov 
pri bohunickom cintoríne pri kostole. Mláďa 
sa v noci prenikavým pískaním  ozýva svojim 
rodičom a myslíme si, že práve to sa mu 
stalo aj osudným. Neustály kolísavý pískavý 
hlas neprivolal jeho operených rodičov, ale 
dvojnohých predátorov. Prečo si myslíme, že 
ho usmrtili ľudia? Keď sme mláďa prezerali, 
zbadali sme škaredú veľkú ranu na jeho 
hlave. Že by po kameni?  Naplnilo sa motto  
v úvode – niekto chcel mať skrátka POKOJ, tak 
ho dosiahol. Škoda, keby  ten niekto prejavil 
aspoň nezáujem o prírodu, sovia mama by ho 
našla podľa hlasu a vrátili by sa domov. U tohto 
druhu sovy bol v poslednej dobe zaznamenaný 
viditeľný pokles, nie je však považovaný 
za nijako drastický, a preto je v Červenom 
zozname IUCN stále radený do kategórie 
málo ohrozených druhov. Ako ľahko je možné 
zmeniť túto štatistiku práve naším konaním. 
Na záver len prosba: ži a nechaj žiť.... 

Text: MR
Foto: VT

Taká krutosť sa vidí málokedy
Stretla som pri bytovke kamaráta, ktorý mi 
porozprával o náleze v parku. Aj keď tropické 
teploty atakovali 40-tku, zmrazilo ma. Takú 
krutosť si je ťažko predstaviť. A je to znásobené 
tým, že to maskujeme „nevinnou hrou“ detí.
Bol v parku so svojim psom. A pri plote sa im 
naskytol smutný pohľad na dvoch obhorených 
ježkov. Obložený novinovým papierom našli 

dosť bolestnú a dlhú smrť v ohni. Nie dosť, 
že nám slnko dávalo zabrať a hľadali sme aj 
najmenší tieň. Možno si poviete, že robím 
vedu z toho, že niekto zabil zviera. Robím. 
Lebo to zviera cíti bolesť ako človek, cíti 
strach ako človek. Kto môže mať potešenie  
z pohľadu na bolesť, ktorú spôsobuje? Kde je 
naša ľudskosť, ktorou sa pýšime? Asi ostala 

niekde pri leveloch v počítačových hrách, kde 
sa zabíja a čím je viac zabitých, tým sme „lepší 
a postupujeme vyššie“. Veľmi nebezpečný 
pocit. Vysvetlite svojim deťom, že život nie je 
hra v počítači. Bude neskoro sa čudovať,  prečo 
z nich vyrástli takí bezcitní cynici.

- BH -       

Komu prekážalo 
pískanie?

Uhynutá mláďa myšiarky ušatej
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Bojovnosťou do celoslovenského finále v NTC
V dňoch 31.8.-1.9.2013 sa uskutočnilo  
v Topoľčanoch regionálne kolo mimoriadne 
obľúbenej súťaže družstiev detí do 10 
rokov „DeTSKÝ DaVIS CUp a FeD CUp“  
s podporou Spp. Naši chlapci v zložení: peter 
Kučera, matúš Barcaj, pavel Gula a Samuel 
Kyjaci /člen TK a-TaK Hlohovec  - doplnil 
družstvo chlapcov pre súťaž družstiev do 10 
rokov/ si vybojovali právo účasti na júnovom 
oblastnom kole v Trnave, kde suverénne 
vyhrali svoju skupinu bez straty bodu.

Do regionálneho kola postúpilo osem 
najlepších družstiev z regiónu západ. Hralo sa 
v skupinách po štyroch a odtiaľ dve najlepšie 
družstvá postúpili do vyraďovacej časti, 
ktorá sa hrala krížovým spôsobom. Účasť  
v celoslovenskom finále si zabezpečili len prvé 
tri družstvá z vyraďovacej časti.  
Žreb nám prisúdil do skupiny družstvá  
s bohatou tenisovou minulosťou: TK Kúpele 

Piešťany, HTC Hlohovec a MŠO Štúrovo. 
Skupinu vyhrali chlapci suverénne bez straty 
bodu a každého súpera  porazili 5:0. O body 
sa postarali rovnomerne všetci chlapci, lebo 
za rozhodnutého stavu 3:0 nastupovali na 
záverečné dvojhry aj mladší z chlapcov Paľko 
a Samuel.
Druhý deň nás cestou do Topoľčian sprevádzala 
zamračená tmavá obloha a nedeľňajšie zápasy 
sa hrali len do rozhodnutého stavu vzhľadom 
na nepriaznivé počasie. 
Vo vyraďovacej fáze sme  si ako víťaz našej 
skupiny  zmerali sily s príjemným prekvapením 
turnaja  – družstvom TC Partizánske. 
Chlapci z Partizánskeho sa ukázali ako 
veľmi húževnatý súper a v zápase bolo vidieť 
niekoľko zaujímavých výmen. Prvý bod získal 
uvoľnene hrajúci Peťo. Druhý bod po veľkej 
dráme pridal Matúš, ktorý otáčal nepriaznivý 
stav z 3:5 na konečných 7:5. Vo štvorhre získali 
Peťo s Paľkom dôležitý postupový tretí bod. 

Do finále z 2. miesta
Týmto víťazstvom si chlapci zabezpečili účasť 
na celoslovenskom finále a bojovali ešte  
o víťazstvo v regionálnom kole /víťaz je priamo 
nasadený do štvťfinále v celoslovenskom 
kole/.  Vo finále ich čakalo pravdepodobne 
v súčasnosti najsilnejšie a najvyrovnanejšie 
družstvo v tejto  kategórii TC Empire Trnava. 
Na prvú dvojhru nastúpil Matúš Barcaj, ktorý 
nestačil na svojho súpera  Filipa Žilkaya  
a podľahol mu 0:6. Druhú dvojhru obstarali 
dovtedy veľmi dobre hrajúci Peťo Kučera proti  
suverénovi tejto sezóny Alfrédovi Almásimu. 
Peťo nastúpil do zápasu s obrovskou 
motiváciou a odhodlaním zabojovať o prvý 
bod, čo dokázal aj agresívnym získaním 
prvého fiftínu. No, bohužiaľ, v tomto momente 
sa spustil hustý dážď a zápas bol na niekoľko 
hodín prerušený, čo Peťovi veľmi nepomohlo.  
Napriek tomu dohrávku začal Peťo veľmi 
dobre. Po vyhratom prvom geme, ale už 

šporT
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Futbalové ihriská využíva 8 mužstiev
Keď sa leto prehupne do svojej druhej polovice, 
je to neklamný dôkaz začiatku novej futbalovej 
sezóny. Keďže letná prestávka je dosť krátka 
a veľa úsilia sme venovali príprave osláv 85. 
výročia organizovaného športu v obci, všetky 
zmeny sme robili takpovediac za pochodu. 
Napriek tomu som veľmi rád, že s finančnou 
podporou obce a pár nadšencami sme plne 
sfunkčnili vedľajšie futbalové ihrisko. Nakoľko 
pod hlavičkou nášho klubu pôsobí v súčasnosti 
8 mužstiev, ihrisko bude určite plne využité. 
Taktiež sa snažíme pracovať na skultúrnení  
a skvalitnení hlavnej hracej plochy. 
V ďalších riadkoch by som chcel informovať 
futbalovú verejnosť o zmenách v našom klube 
- či už hráčskych alebo funkcionárskych,  
o našich cieľoch a víziách.  
V prvom rade by som chcel predstaviť výkonný 
výbor futbalového klubu ŠK Blava: Mgr. Marek 
Juhász - predseda VV. Členmi VV sú: Celestín 
Gajarský, Božena Krajčovičová, Vladimír 
Pekár, Jozef Kubiš, Juraj Matolek, Hrčka Milan, 
Jaroslav Mikuš a  Marián Gajarský.

V skratke o našich mužstvách, o súťažiach  
v ktorých budú hrať, o tréneroch:

 „a” mužstvo mužov - IV. liga (mr-Z ZsFZ) 
– trénerom mužstva zostáva Mgr. Marek 
Juhász. Kostra družstva zostala spolu. Doplnili 
sme ju našimi odchovancami a niekoľkými 

vytypovanými hráčmi. Do prípravy bolo 
zapojených 19 futbalistov, z toho 13 sú naši 
hráči, 6 hráči sú u nás na polročnom hosťovaní. 
Cieľom mužstva je horná polovica tabuľky.
Aktuálne po 5. kole sa nachádzame na 11. 
mieste so 4 bodmi. Vstup do sezóny nám 
nevyšiel, keď doplácame na slabú koncovku. 

„B” mužstvo mužov - III. trieda „a” 
(obFZ Trnava) – novovzniknuté mužstvo 
zložené  výlučne s domácich hráčov  
a odchovancov. Trénovať bude pod vedením 
Martina Gajarského. Do prípravy sa zapojilo 
19 futbalistov a všetci sú našimi hráčmi  
a pochádzajú z Jaslovských Bohuníc. Aktuálne 
po 5. kole sa nachádzame na 2. mieste s 13 
bodmi.

„Starší dorast” -  III. liga Západ SD (ZsFZ) 
-  trénerom mužstva zostáva Zdeno Nadaský. 
O tom, že táto kategória bola v minulosti 
zanedbaná, svedčí fakt, že zo 16 hráčov 
zapojených do prípravy sú iba 8 našimi 
hráčmi. Ostatní u nás hosťujú. Po 5. kole sa 
nachádzame na 5. mieste s 12 bodmi.

„mladší dorast” - III. liga Západ SD 
(ZsFZ) – mužstvo vstúpi do súťaže vedené 
exspartakovcom Róbertom Ovadom. S týmto 
kolektívom sa pracuje dlhodobejšie a všetkých 
19 hráčov zapojených do prípravy je našich. 

Aktuálne sa nachádzame na 4. mieste s 12 
bodmi.

„Starší žiaci” - II. liga SŽ (ZsFZ) – sú vedení 
mladým trénerom Rudolfom Klenkovičom.  
Z 19-členného kádra je 13 hráčov domácich. 
Po 5. kole sa nachádzame na 13. mieste s 2 
bodmi.

„mladší žiaci” -  II. liga mŽ (ZsFZ) – trénerom 
mužstva je hráč mužov Peter Strečanský. Zo 14 
hráčov je 11 našich. Aktuálne sa nachádzame 
na 11. mieste s 3 bodmi.

„pripravka” – začne pod vedením hráčov 
hrajúcich za mužov - Milana Horného  
a Mareka Maška. Všetci hráči sú domáci.
Z uvedených údajov vyplýva, že z celkového 
počtu 121 futbalistov je 98 futbalistov našimi 
hráčmi.

Využívame obe hracie plochy na tréningy 
a zápasy, pričom obe majú certifikát na 
majstrovské zápasy. 
Na záver sa patrí poďakovať sponzorom 
obecnému zastupiteľstvu, obci a všetkým 
dobrovoľníkom, ktorí sa zúčastňujú 
futbalového života v obci.

Mgr. Marek Juhász

nedokázal napriek obrovskému úsiliu pridať 
ďalší, zbytočne znervóznel  a zápas prehral 1:6.  
Na štvorhru za nepriaznivého stavu nastúpili 
Peťo s Matúšom s prílišným rešpektom  
a výborne hrajúci Alfréd s Filipom ich porazili 
1:6. Celkovo sme zápas prehrali 0:3 a postúpili 
do celoslovenského finále z 2. miesta, čo je aj 
tak obrovský  úspech  chlapčenského tenisu  
v Jaslovských Bohuniciach.  

Tešíme sa na október v NTC
Celoslovenské finále sa bude konať v dňoch 
4. - 6. 10. 2013  v Národnom tenisovom 

centre v Bratislave a chlapci sa môžu už teraz 
tešiť na stretnutie s bývalými a súčasnými 
reprezentantmi Slovenska v tenise a nadýchať 
sa neopísateľnej atmosféry veľkých tenisových 
zápasov so súpermi  z tenisových klubov  
z Bratislavy, Košíc, Banskej Bystrice, Prešova. 
Tento úspech je o to cennejší, že sa o neho  
postarali naši hráči, vlastní odchovanci 
tenisovej školy v Jaslovských Bohuniciach.  

poďakovanie patrí všetkým
Týmto sa chcem poďakovať chlapcom za ich 
prístup k tréningom, vzornú reprezentáciu 

tenisového oddielu a šírenie dobrého mena  
obce Jaslovské Bohunice, čo potvrdili aj 
vzorným chovaním na kurtoch. Taktiež 
poďakovanie patrí obom trénerom Igorovi 
Cepkovi a Patrície Rogulski, ktorí ich skvele 
pripravili, spoločne  sprevádzali a neúnavne 
povzbudzovali po celé dva dni. Úprimné 
poďakovanie patrí aj rodičom  za ich obetavosť 
a podporu chlapcov.  
Ešte raz gratulujeme chlapcom a držíme im 
palce v Bratislave!

 Text a foto: Ing. Peter Kučera

Vážená pani starostka,
 
dovoľte mi ešte raz poďakovať Vám i Vašim spolupracovníkom za pozvanie na včerajšie, veľmi milé stretnutie pri príležitosti 
85. výročia organizovaného futbalu (športu) v obci. Osobitne Vám ďakujem aj za publikáciu o obci, ktorú ste mne aj môjmu 
bratovi Mariánovi Bakovi poskytli, a tým ste nám pomohli osviežiť spomienky a vrátiť sa do rokov, ktoré sme strávili spolu 
s rodičmi vyučujúcimi na ZDŠ v obci Jaslovské Bohunice.
 
         Zdravím 
         Marika Bučková-Baková
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Oslavy začali v piatok 5. 7. 2013 zápasom 
mužov ŠK Blava „B“ – Dynamo Malženice 
„B“. Bolo to prvé oficiálne stretnutie oboch 
mužstiev. Zápas lepšie odštartovalo mužstvo 
ŠK Blava dvomi gólmi (P. Bobáka, R. Hrčku) 
a v prvom polčase tak viedli domáci 2:0.  
V druhom polčase prišlo v mužstve domácich 
k výmene piatich hráčov, čo sa herne prejavilo 
a hostia vyrovnali na 2:2 gólmi bratov 
Smolkovcov. Domáci stratili viacero šancí  

a zápas skončil výsledkom 2:2 a nasledovala 
spoločná večera oboch mužstiev.
Zostava ŠK Blava –  M. Matolek (M. Junas),  
M. Masarovič, Marek Gajarský, D. Chrvala, 
Hrčka Ľuboš, R. Sokolovič, M. Bohunický, 
Hrčka Milan, L. Panyik, Hrčka Roman,  
P. Bobák. Striedajúci: P. Dunda,  P. Michalička, 
Gajarský Martin, M. Mizera, V. Pekár, Gajarský 
Michal, Schmidt Lukáš, B.  Kontína.
Realizačný tím: manažér Ing. Vladimír Pekár, 

pokladník Jaroslav Mikuš, prezident „B“ 
mužstva Maroš Gajarský, vedúci mužstva Peter 
Hrčka a tréner Martin Gajarský.
Oslavy pokračovali v sobotu popoludní 
súťažou v kopaní jedenástok o Majstra Blavy.  
V kategórii do 16 rokov sa prihlásilo 5 
účastníkov a víťazom sa stal Hrčka. V kategórii 
mužov súťažilo 19 súťažiacich a víťazom sa stal 
Ivan Pikulík, hráč ŠK Blava Jaslovské Bohunice.  
V bráne sa striedali Matejkovič a M. Orichel. 
Pokračovalo sa zápasom mužstiev nad 50 
rokov, kde proti sebe nastúpili hráči ŠK 
Blava a hráči Dobrej Vody. Domáci nastúpili  
v nasledovnej zostave – brankár Martinkovič 
(Vagovič), Junas Viliam, Gajarský Marián, 
Bako, Rapant, Ušák, Greguš, Stríž, Kosmál, 
Ryška Š., Krajčovič Anton, Demovič Jozef, 
Žiška Viliam a Procházka Ľuboš, vedúci 
mužstva a tréner Celestín Gajarský. Zápas 
sa odohrával v réžii hráčov Dobrej Vody  
a najlepším hráčom so 4 gólmi bol Ružička, 
ktorému prihrával Jaroslav Kadlečík. Domáci 
odpovedali 2 gólmi, ktorých autormi boli 
Ryška Š. a Krajčovič Anton. Zápas skončil 
výsledkom 2:4. Hráči si po zápase vychutnali 
večeru a zaspomínali si na svoje zlaté časy. 
Akciu komentoval športový redaktor Maroš 
Pavlík.
Ďalej nasledoval zápas hráčov nad 35 rokov 

Oslavy 85. výročia organizovaného športu 
v Jaslovských Bohuniciach



proti výberu osobností MUFUZA. V zostave 
MUFUZY sa predstavili Topoľský, Sedlák, 
Ďurovčík, Bezdeda, Pardavý, Piško, Mravec, 
Medveď, Kostka, ... V zostave ŠK Blava 
nastúpili Junas Andrej, Čapkovič Andrej, 
Jozef Demovič, Ryška, Krajčovič, Junas 
Martin, Stanislav Škoda, Róbert Krč, Vladimír 
Hrabovský, Mráz, Peter Kučera, Ľuboš Bokor. 
Počas zápasu prevládala priateľská atmosféra 
a hráči Mufuzy domácich nešetrili, najmä 
Ďurovčík, Kostka a vyhrávali 7:5. Hráči ŠK 
Blava pozvali na pomoc na ihrisko svoje 
ratolesti a zápas skončil remízou 7:7. Zápas 
komentoval Stanislav Galis. Po skončení 
zápasu sa diváci a fanúšikovia fotili so svojim 
hviezdami. 

Nedeľa začala slávnostnou schôdzou ŠK Blava 
a obedom v spoločenskom dome PD Jaslovské 
Bohunice, ktorej sa zúčastnilo 135 členov  
z pozvaných 150. Schôdzu otvorila starostka 
obce Božena Krajčovičová, ktorá vo svojom 
príhovore zhodnotila činnosť všetkých klubov 
ŠK Blava. Následne boli odovzdané ocenenia. 
Z ObFZ boli odmenení Ján Mikuš, Marika 
Bučková, Marián Rapant, Jaroslav Kocán  
a Greguš Jozef. Pamätné listy a reklamné veci 
dostali všetci zúčastnení. Medzi účastníkmi 
bol aj náš najstarší člen Jozef Lukovič, ktorý sa 
v tomto roku dožíva 100 rokov. 
Následne sa účastníci odobrali na štadión ŠK 
Blava, kde sa konal turnaj za účasti mužstiev 
TJ Slavoj Boleráz, Dynamo Malženice, Veľké 
Kostoľany a domáce mužstvo ŠK Blava.  
V prvom zápase nastúpili domáci proti hráčom 
TJ Slavoj Boleráz, v ktorom domáci zvíťazili 
3:2. V druhom zápase sa stretli hráči Dynama 
Malženice a hráči Veľkých Kostolian, kde vo 
vyrovnanom zápase zvíťazili hráči Dynama 
Malženice 1:0.  O tretie miesto bojovali hráči 
TJ Slavoj Boleráz a Veľké Kostoľany, kde bez 
problémov zvíťazil Boleráz a umiestnili sa tak 
na 3. mieste. Vo finále nastúpili domáci hráči 
proti hráčom Dynama Malženice. Prevahu 
si udržovali v zápase domáci, ktorí nakoniec 
zvíťazili 2:0 vďaka gólom z jedenástok, ktorých 
autormi boli  Ivan Pikulík a Peter Krajčovič. 
Víťazom turnaja o pohár starostky obce sa tak 
stalo domáce mužstvo ŠK Blava, na 2. mieste sa 
umiestnilo Dynamo Malženice a tretí skončili 
hráči TJ Slavoj Boleráz. 
Na záver turnaja sa losovala tombola, v ktorej 
bolo 41 cien. Prvou cenou bol krb, ktorú vyhral 
Milan Hrčka. Zápas komentovala dvojica Ing. 
Vladimír Pekár ml. a Monika Kučerová. 
Výkonný výbor ŠK Blava touto cestou ďakuje 
všetkým sponzorom za ceny, ktoré venovali 
do tomboly, a tiež všetkým, ktorí sa podieľali 
na príprave osláv 85. výročia organizovaného 
športu v obci. Zároveň ďakujem starostke 
obce Božene Krajčovičovej a zamestnancom 
OcÚ Veronike Tomašovičovej, Miroslave 
Remenárovej, ďalej OZ Starostliví Medvedíci, 
PD Jaslovské Bohunice, VV ŠK Blava  
a všetkým, ktorí sa na tejto akcii podieľali  
a pomáhali pri jej organizovaní.

Celestín Gajarský

25900. vyrocie prvej písomnej zmienky o obci
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oBČIaNSKe ZDrUŽeNIe meaNDer

Škôlkári 
na rybníku

Tak ako v minulom roku, aj tento rok pripravili rybári z OZ 
MEANDER pre škôlkárov prezentáciu lovu  rýb. Deti nás  
navštívili na rybník  v utorok 18. 6. 2013 v  dopoludňajších 
hodinách.  Článok a fotky z tejto našej aktivity nájdete na 
webovej stránke obce  http://www.jaslovskebohunice.sk/sk/Obec/
Spolky-a-organizacie/Obcianske-zdruzenie-MEANDER-1/Rok-
2013/Deti-z-materskej-skoly-navstivili-rybarov-aj-tento-rok.
html?ind=.
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Od vysokých teplôt zelenie voda
V posledných rokoch zažívame v letných 
mesiacoch mimoriadne vysoké teploty 
vzduchu. Táto skutočnosť negatívne vplýva 
na kvalitu vody v rybníku. Zohrieva sa, 
začínajú sa tvoriť riasy a voda zelenie. Z 

tohto dôvodu rybári z OZ MEANDER v 
spolupráci s obecným úradom zrealizovali 
montáž dvoch fontánok. Okysličenie vody sa 
spúšťa automaticky prostredníctvom časovača. 
Veríme, že fontánky pomôžu zlepšiť kvalitu 

vody a zároveň skrášlia prostredie rybníka. 

Petrov zdar

 Ing. Branislav Fitoš
Podpredseda OZ MEANDER

Milo prekvapil počet účastníkov
V piatok 23. augusta popoludní usporiadal 
OZ MEANDER brigádu na rybníku v parku, 
ktorej sa zúčastnilo 37 členov združenia, čo je 
veľmi dobrá účasť. 

Vyčistili sme okolie rybníka od odpadkov, 
suchých konárov a štrkom sme zasypali 
novovzniknuté jamy na hrádzi. Vyčistili sme 
aj trysky na nových fontánach. Po dohode  
s obecným úradom sme pri vstupnej bráne 
na rybník osadili dve informačné vitríny. 
Budú slúžiť na informovanie členov združenia  
a verejnosti o plánovaných akciách a činnosti 
nášho združenia. 

Všetkým účastníkom brigády touto cestou 
ďakujem.

Petrov zdar

Mgr. Ľuboš Remenár
predseda OZ MEANDER

Osádzanie informačných tabúľ

Najmenší brigádnici

Na rybníku
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Sumec 
v rybníku 

došarapatil
Po vydarenej brigáde zorganizovala správna 
rada OZ MEANDER pre svojich členov nočný 
lov. 
Väčšina členov sa tejto akcie zúčastnila aj 
s výraznou podporou rodinných príslušníkov. 
Počasie nám prialo a počas teplej letnej noci sa 
do perín nechcelo ani tým najmladším. Bol to 
pre deti, a nielen pre ne, adrenalínový zážitok. 
Nočná rybačka má svoje čaro.  Po občerstvení 
sa gulášom začal ten pravý nočný lov. Chytali 
sa väčšinou menšie i väčšie kapry, ale ten pravý 
záber prišiel o jednej v noci. Fúzatý dravec, 
ktorý na rybníku šarapatil už dlhší čas, sa 
nechal zlákať na 10 centimetrovú beličku. Po 
boji s dravcom a vytiahnutí na breh sme sa 
mohli pokochať na krásne sfarbenom sumcovi. 
Šťastným lovcom bol Dušan Mizera, ktorý 
dravca odmeral a odvážil. Ryba merala presne 
100 cm a ručička váhy sa zastavila na 5,5 kg.  
Bol to vydarený nočný lov, po ktorom si ryby 
v rybníku môžu vydýchnuť. Obávaný predátor 
už v rybníku šarapatiť nebude.

Petrov zdar

Mgr. Ľuboš Remenár
predseda OZ MEANDER

Šťastný lovec - Dušan Mizera so sumcom Dobrý guláš vieme uvariť aj my, rybári


